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Vážení spoluobčané.
Letošní rok byl pro všechna města a obce naši republiky ro-

kem volebním, rokem slibů a výsledkové reality zároveň. Byl pro 
někoho rokem velkého očekávání a následného vystřízlivění.

V našem městě výsledek voleb naznačil, že si, Vy občané, 
přejete pokračování v započatém procesu postupných změn 
jednak v hospodaření a fungování města a jeho složek, ale i v 
následných vzhledových změnách tj. v postupných stavebních 
úpravách a rekonstrukcích městského majetku. 

Abychom se dostali na alespoň stejnou úroveň obcí a měst 
stejné velikosti a významu, máme ještě co dohánět. Z chyb a 
omylů  minulosti je potřeba se poučit a navázat na pevné zákla-
dy, které byly vybudovány a pokračovat v nastaveném směru a 
trendu.

Věřím, že můžu za všechny zvolené členy zastupitelstva měs-
ta Vám poděkovat za důvěru, kterou v nás kladete. A, my členové 
zastupitelstva, Vám slibujeme, že naší hlavní snahou bude zlep-
šovat hospodaření města a jeho složek, a také zlepšovat vzhled 
města, nabídku potřeb a služeb pro občany, tak aby se nám žilo 
v našem městě lépe.

Když píši, tento článek, zbývá nám do konce roku ještě více 
než měsíc a letos jsem Vás pravidelně informoval v tomto občas-
níku, o co se snažíme, co chceme vybudovat, co budujeme nebo 
co se událo. Proto bych se nechtěl opakovat. V současné době 
připravujeme návrh rozpočtu města na rok 2015, připravujeme v 
rámci rozvoje města plán investičních akcí na období 2015-18 a 
na příští rok přehled společenských a kulturních akcí. V příštím 
roce si také připomeneme 70. výročí ukončení 2.světové války a 
osvobození města. 

Do plánu rozvoje navrhujeme – dokončení rekonstrukce ka-
nalizace ve zbývajících ulicích a následnou opravu silnic, chod-
níků a odstavných ploch, v rámci zateplení areálu MěSOŠ pro-
vést opravu anglických dvorků, schodiště do MěSOŠ a parkovou 
úpravu před hlavní budovou, naplánovat rekonstrukci vodovodu, 
který je ještě v litinovém potrubí, oprava zámku, oprava sportov-
ního hřiště za ZŠ, k těmto akcím zpracovat PD, PD pro sportovní 
halu a PD kanalizace Bohumilice aj. Realizace těchto akcí bude 
odvislá na termínu vyhlášení grantu na poskytnutí dotací. Jedná 
se opět o velmi fi nančně náročné akce, které bez cizí výpomoci 
(dotace) město samo není schopno zrealizovat. 

Vedle těchto akcí bude město provádět běžnou údržbu své-
ho majetku, jako např. opravu hřbitovní zdi v Bohumilicích vč. 
Chodníku, mostek přes Myjavku, oprava vozovky za bytovkami 
na ulici Císařova, oprava vozovky v Bohumilicích aj. dle potřeby 
a nutnosti.

Úkolů stojí před námi mnoho, proto nám členům zastupitelstva 
a rady důvěřujte a my se budeme snažit vytyčené cíle naplnit.

Dovolte mi, abych touto cestou poděkoval všem spoluobča-
nům, kteří se jakýmkoliv způsobem spolupodílí na pořádání spo-
lečenských, sportovních a kulturních akcí ve městě nebo přímo 
zúčastňují těchto akcí. 

Děkuji spoluobčanům, kteří se podílí na zlepšení vzhledu na-
šeho města tím, že udržují pořádek kolem i na svých nemovi-
tostech, a také těm spoluobčanům, kterým není dění ve městě 
lhostejné a aktivně se na tomto dění podílí.

Vážení spoluobčané, 
jménem rady a zastupitelstva města i jménem svým Vám 

všem přeji, abyste rok 2015 prožili ve zdraví a spokojenosti.
Přeji Vám, aby příští rok byl pro Vás šťastný a splnili se Vám 

všechna přání. 
Přeji Vám pokojné a radostné prožití Vánoc.

Lobpreis Zdeněk

Slovo starosty

33. Zasedání Zastupitelstva 
města Klobouky u Brna, 
konané dne  24.9.2014

Zastupitelstvo města  s c h v a l u j e  
 Změnu v projektu stavby „Rekonstrukce 

sokolovny“ a souhlasí s podřezáním zdi-
va celé budovy sokolovny.

 Změnu v projektu stavby „Rekonstrukce 
sokolovny“ a souhlasí se zbouráním zdi-
va z hliněných cihel v prostoru bývalé 
hospody a postavením nových zdí, nové-
ho jeviště včetně stropu. 

 Výzvu k podání nabídky na veřejnou za-
kázku na zhotovitele stavby „Energetické 
úspory areálu MěSOŠ“, byla zaslána  
uvedeným společnostem:
a) STASEKO PLUS s.r.o., Praha 9, 

Prosek, Kytlická 780, 
b) THERM, spol. s r.o., Pavlova 1351/44, 

700 30 Ostrava, Zábřeh, 
c) NEPRO stavební a.s., Klášterec nad 

Ohří, Útočiště 632
d) HRUŠECKÁ STAVEBNÍ spol. s r.o., 

U zbrojnice 588, 691 56 Hrušky
e) IMOS Brno, a.s., Brno-Černovice, 

Olomoucká 704/174
f) Metrostav a.s., Praha 8, Libeň, 

Koželužská 2450/4
g) VAŠSTAV, s.r.o., Brno-Královo Pole, 

Ponava, Staňkova 103/18
h) Společnost „MSOŠ  v Kloboukách u 

Brna- HSM+MARHODLD+LANEX
i) MORASTAV Brno, a.s., Brno- 

Řečkovice, Maříkova 1899.
 Zrušení  zadávacího řízení veřejné za-

kázky na „Revitalizace zeleně města 
Klobouky u Brna“,  z důvodů, že ve sta-
novené lhůtě byla podána pouze jedna 
nabídka.

 Vyhlášení výběrového řízení na zhoto-
vitele stavby „Revitalizace zeleně města 
Klobouky u Brna“, komise pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek  zůstává ve  
složení: starosta, Michaela Valíčková Bc, 

ZPRÁVY
z radnicez radnice

Mgr. Petr Hrádek, Ing.Petr Pilař, Ing.Martina 
Vokřálová, náhradníci: RNDr. Přemysl 
Pokorný, Hana Dršková, Emil Rašner,  Mgr. 
Pavel Kotrla,, Ing. Eva Fridrichová.

 Uzavření Smlouvy o zřízení věcného bře-
mene se společností E.ON Distribuce, 
a.s. v zastoupení společnosti E.ON Česká 
republika, s.r.o. se sídlem F.A.Gerstnera 
2151/6, 370 49 České Budějovice k po-
zemku parc.č. 1661/4 v k.ú. Klobouky u 
Brna ke stavbě 1030017421 Klobouky u 
Brna, příp. kNN, Kovařík za jednorázo-
vou úplatu 1000,-Kč bez DPH.

 Uzavření Smlouvy o zřízení věcného bře-
mene se společností E.ON Distribuce, 
a.s. v zastoupení společnosti E.ON Česká 
republika, s.r.o. se sídlem F.A.Gerstnera 
2151/6, 370 49 České Budějovice k po-
zemku parc.č. 1426/3, 1425/6 – v k.ú. 
Klobouky u Brna ke stavbě Klobouky, 
Vinařská, obnova DP, bytovka 694  za 
jednorázovou úplatu 500,-Kč bez DPH. 

 Záměr na pacht pozemku parc.č. 408/1 
v k.ú. Bohumilice o celkové výměře 2562 
m² orné půdy za obvyklé pachtovné 
2.500,-Kč/ha. Pozemek bude využíván 
pro zemědělskou činnost.

 Ukončení pachtu pozemků parc.č. 
2967/1 a 2967/2 – v k.ú. Klobouky u Brna 
o výměře 0,0178 ha vinic, a to dohodou 
ke dni 1.10.2015 se současným pachtý-
řem panem …... 
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 Záměr na pacht pozemků parc.č. 2967/1 
a 2967/2 - v k.ú. Klobouky u Brna o cel-
kové výměře 0,0178 ha vinic za obvyklé 
pachtovné  1.500,-Kč/ha.

 Návrh rozpočtového  opatření č. 4/2014.  
 Návrh Smlouvy o realizaci překládky 

sítě elektronických komunikací č. VPI/
MJ/2014/00195 uzavřenou se společ-
ností O2 Czech Republic. a.s., Praha 4,  
Za Brumlovkou 2/266,  za dohodnutou 
cenu 222.133 ,-Kč bez DPH.

 Návrh rozpočtu na přeložení kabelů ve-
řejného osvětlení do zemi, za navrženou 
cenu 174.000,- Kč bez DPH, práce prove-
de Integrovaná střední škola Sokolnice.

 Návrh rozpočtu na zpevnění plochy před 
budou Smuteční síně u hřbitova, předlo-
žený zhotovitelem p. Jaroslavem Filipi za 
cenu cca 230 tis. Kč bez DPH a  pověřuje 
starostu města uzavřením smlouvy o dílo.

Zastupitelstvo města    p o v ě ř u j e  
 Starostu města podpisem Smlouvy o rea-

lizaci překládky sítě elektronických komu-
nikací č. VPI/MJ/2014/00195.

Zastupitelstvo města  bere na vědomí
1. Nesouhlasné stanovisko majitelů ka-

menných obchodů s prodejem potravin, 
nabízených prostřednictvím pojízdných 
prodejen.  Zastupitelstvo města konstatu-
je, že tento způsob prodeje nebude ome-
zovat

2. Závěrečný účet Mikroregionu 
Hustopečsko  za rok 2013.

Ustavující zasedání Zastupitelstva 
města Klobouky u Brna, 
konané dne  31.10.2014

Zastupitelstvo města  s c h v a l u j e  
 Způsob volby- veřejná (aklamací)
 Volí starostu města: Ing. Zdeňek Lob-

preis, uvolněná funkce
 Volí místastrostu města: Mgr. Pavel Kle-

ment, neuvolněná funkce
 Volí další členy rady města: 

Mgr. Petr Hrádek, neuvolněná funkce 
Ing. Oldřich Štercl, neuvolněná funkce
Mgr. Pavel Kotrla, neuvolněná funkce 


Zastupitelstvo města  bere na vědomí
 Složení slibu všech přítomných členů 

zastupitelstva podle §69 odst.2 zákona 
o obcích

2. Zasedání Zastupitelstva 
města Klobouky u Brna, 
konané dne  24.9.2014

Zastupitelstvo města  s c h v a l u j e  
 Zřízení  fi nančního  výboru  zastupitel-

stva ve složení: předseda Hana Dršková, 
členové  Ing. Eva Šerháková,  Irena 
Blažková.

 Navýšení počtu členů kontrolního výboru 
na 5 členů.

 Zřízení  kontrolního  výboru  zastupitel-
stva ve složení: předseda Ing. Stanislav 
Němec, členové  RNDr. Přemysl 
Pokorný, Vlastimil Bobrovský, Miroslav 
Navrátil, Pavel Volek .

 Návrh odměn pro neuvolněné členy ZM,  
členy výborů a komisí ve výši o 10% vyš-
ší, než byly v uplynulém volebním obdo-
bí. Odměny budou vypláceny s účinností 
od následujícího dne po schválení za-
stupitelstvem města tj. 21.11.2014, neu-
volněným členům zastupitelstva členům 
výborů a komisí. 

 Neuvolněnému členu zastupitelstva, kte-
rý vykonává funkci ve výboru nebo komi-
si bude v souladu se zněním §77 odst.3 
písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích v platném znění poskytnuta odmě-
na  ve výši souhrnu odměn za jednotlivé 
funkce 

 Přidělení zakázky  „Revitalizace zele-
ně města Klobouky u Brna“  uchazeči s 
cenově nejnižší nabídkou společnosti 
KAVYL s.r.o., se sídlem Mohelno 563,  
nabídková cena: 781.097,- Kč bez DPH 
a  pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy.

 Přidělení zakázky „Energetické úspory 
areálu Městské střední odborné školy v 
Kloboukách u Brna“  uchazeči s cenově 
nejnižší nabídkou společnosti Metrostav 
a.s., Praha 8- Libeň, Koželušská 2450/4, 
celková nabídková cena:  31 380 200 ,- Kč 
bez DPH a pověřuje starostu města pod-
pisem Smlouvy se společnosti Metrostav 
a.s., Praha 8- Libeň, Koželušská 2450/4 
na provedení díla „Energetické úspory 
areálu Městské střední odborné školy v 
Kloboukách u Brna“.

 Vyloučení společnosti STASEKO PLUS  
s.r.o., Praha 9, Prosek, Kytlická 780  z 
výběrového řízení na zhotovitele stav-
by  „Energetické úspory areálu Městské 
střední odborné školy v Kloboukách u 
Brna“,  pro nesplnění zadávacích podmí-
nek.

 Vyloučení společnosti VAŠSTAV, 
s.r.o.,Brno-Královo Pole, Staňkova 
103/18  z výběrového řízení na zhoto-
vitele stavby  „Energetické úspory are-
álu Městské střední odborné školy v 
Kloboukách u Brna“,  pro nesplnění za-
dávacích podmínek.

 Uzavření Dodatku č.1 ke Smlouvě na 
Rekonstrukci a rozšíření sokolovny, uza-
vřené se společností IMOS Brno, a.s. 
Olomoucká 174, 627 00 Brno  a pověřuje 
starostu města podpisem smlouvy.

 Uzavření bankovní záruky ve výši 3.950 
tis. Kč s Českou  spořitelnou a.s.,  na část 
půjčky ze SFŽP na „Rekonstrukci kana-
lizace“

 Uzavření  Dodatku č.1 ke Smlouvě o 
projektové přípravě III/4213 Klobouky- 
Brněnská ulice, uzavřené se společností 
APC SILNICE s.r.o. Palackého třída 12, 
Brno, na základě kterého dojde o navý-

šení původně schválené ceny o 45 tis. Kč 
bez DPH za zpracovní PD rekonstrukce 
VO ul. Brněnské, celková cena činí 239 
tis.Kč bez DPH  a   pověřuje starostu 
města podpisem smlouvy .

 Pacht pozemku parc.č. 408/1 v k.ú. 
Bohumilice o celkové výměře 2562 m² 
orné půdy za obvyklé pachtovné 2.500,-
Kč/ha panu ............, 691 72 Klobouky u 
Brna s účinností od 1. 10. 2014. Pozemek 
bude využíván pro zemědělskou činnost.

 Ukončení pachtu pozemků parc.č. 
3035/5 a 3035/7 – v k.ú. Klobouky u Brna 
o výměře 450 m² vinic, a to dohodou ke 
dni 1.10.2015 se současným pachtýřem 
panem .....................

 Ukončení pachtu pozemku parc.č. 1955 
v k.ú. Klobouky u Brna o výměře 965 m² 
vinic, a to dohodou ke dni 1.10.2014 se 
současným pachtýřem panem .......... 

 Záměr na pacht pozemku parc.č. 1955 
v k.ú. Klobouky u Brna o celkové výmě-
ře 965 m² vinic za obvyklé pachtovné  
1.500,-Kč/ha.

 Záměr na pacht pozemků parc.č. 
3047/576, 3047/601, 3047/631, 3417/3, 
3419/180, 3421/31, 3421/67, 6682, 6683, 
6693 - v k.ú. Klobouky u Brna o celkové 
výměře 18 207 m² orné půdy za obvyklé 
pachtovné  2.500,-Kč/ha.

 Kácení lípy rostoucí na obecním po-
zemku parc. č. 1524/1 v k.ú. Klobouky 
u Brna. Na zasedání Zastupitelstva dne 
13.2.2014 bylo na doporučení Komise 
životního prostředí rozhodnuto o posou-
zení stavu stromu dendrologem. Dne 
28.10.2014 byl znalcem v oboru vypraco-
ván znalecký posudek, kde byla navrže-
na likvidace lípy. Kácení bude provedeno 
v období vagetačního klidu tj., v období 
od 1.10. 2014 do 15.3.2015.

 Uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene – souhlas s 
umístěním stavby se společností E.ON 
Distribuce, a.s. v zastoupení společnosti 
E.ON Česká republika, s.r.o. se sídlem 
F.A.Gerstnera 2151/6, 370 49 České 
Budějovice pro stavbu: „Klobouky u B., 
rozš. kNN, H13 plus“ k pozemkům par-
c.č. 21 a 22 -  v k.ú. Klobouky u Brna za 
jednorázovou úplatu 500,-Kč bez DPH. 

 Uzavření Smlouvy o budoucí smlou-
vě o zřízení služebnosti se společností 
O2 Czech Republic a.s., se sídlem Za 
Brumlovkou 266/2, Praha 4, 140 22 k po-
zemkům parc.č. 398/4, 456/1, 669/1 – v 
k.ú. Klobouky u Brna ke stavbě  71010-
007681 VPI Klobouky u Brna za jednorá-
zovou úplatu 100,-Kč bez DPH.

 Návrh Smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Jihomoravského kraje č. 
027648/14/OKH  na výdaje na zabezpe-
čení akceschopnosti jednotky SDH obce 
na rok 2014, ve výši 31.098,- Kč  a  pově-
řuje  starostu města podpisem smlouvy.

 Návrh na jmenování školských rad ve 
složení: 
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Základní škola: p. Radek Holásek, p. 
Michal Marcolla, p. Petra Hroudná 
MěVG:  p. Ing. Miroslav Plocek, p. Yveta 
Jančová, p. Ing. Jana Baturná
MěSOŠ: p. RNDr. Zdeňka Vlčková, p. 
Mgr. Radoslav Procházka 

 Návrh obecně závaznou vyhlášku 
č.2/2014 o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňová-
ní komunálních odpadů s účinností od 
1.1.2015. 

 Uzavření Změny č.1 Smlouvy o dílo na 
zpracování změny č.1 územního plánu 
Klobouky u Brna  a   pověřuje starostu 
města podpisem Dodatku smlouvy o dílo.

 Pana Ing. Oldřicha Štercla jako určeného 
zastupitele pro pořizování územně plá-
novací dokumentace Města Klobouky u 
Brna. 

 Proplacení víceprací panu Jaroslavu 
Filipimu, Vinařská 14, Klobouky u Brna,  
za provedení obkladu schodiště před 
budovou Smuteční síně za dohodnutou 
cenu ve výši 43 0268,- Kč včetně DPH.

 Uzavření Smlouvy se společnos-
tí  TRASCO, spol. s r.o. Rožnov pod 
Radhoštěm, na provedení revitaliza-
ce universálního systému TRASCO-
NEGAWATT včetně  programové regu-
lace teploty v jednotlivých bytech v DPS 
Klobouky u Brna, za předpokládanou 

cenu ve výši cca 120 tis. Kč   a  pověřuje 
starostu města podpisem smlouvy.

  Přílohu č.1 ke Zřizovací listině Zásahové 
jednotky Klobouky u Brna – seznam členů.

Zastupitelstvo města  bere na vědomí
 informace z rady č. 1

1. Schůze Rady 
města Klobouky u Brna, 
konaná dne 6.11.2014

Rada  města  s c h v a l u j e   
 Zřízení komise stavební a životního pro-

středí, ve složení: předseda Mgr. Petr 
Hrádek, členové  Ing. Petr Pilař, Emil 
Rašner.

 Dobu pro konání obřadů uzavření man-
želství na každou sobotu od 9:00 do 
15:00 hodin a každý první pátek v měsíci 
v době od 9:00 do 11:00 hodin. 

 Pana RNDr. Přemysla Pokorného  jako 
osobu  oprávněnou přijímat prohlášení o 
uzavření manželství.

 Plán inventur na rok 2014.
 Uzavření smlouvy na zhotovení projek-

tové dokumentace na divadelní techniku 
a zařízení s tím spojené  v rekonstru-
ované sokolovně, uzavřenou se spo-
lečností EST Stage Technology, a.s., 
Komenského 107, 664 53 Újez u Brna  za 
dohodnutou cenu 78 324,-Kč bez DPH.

 Dodatek č.1 ke Zřizovací listině 
Městského víceletého gymnázia 
Klobouky u Brna ze dne 14.12.2012.

 Dodatek č.2 ke Zřizovací listině Mateřské 
školy Kloboukách u Brna ze dne 
16.11.2012 ve znění Dodatku č. 1 ze dne 
24.6.2013.

 Dodatek č. 1 ke Zřizovací listině Základní 
školy Klobouky u Brna ze dne 14.12.2012.

 Poskytnutí neinvestičního transferu pro 
rok 2015   ve výši 10 tis. Kč z rozpočtu 
města pro obecně prospěšnou společ-
nosti Domovinka Němčičky.

 Uzavření mateřské školy v době od 
22.12.2014 do 2.1.2015.

 Uhrazení fi nančního příspěvku do Fondu 
IDS na rok 2015 ve výši 121.000,-Kč na 
účet Jihomoravského kraje  a  pověřuje 
starostu jednáním ve věci  dodání  svě-
telné informační tabule na budovu nově 
zbudovaného přestupního terminalu. 

Rada města   b e r e  n a   v ě d o m í  
 Jmenování komise pro projednávání pře-

stupků dle §106 odst. 1 zákona o obcích 
ve složení: předseda JUDr. Svatomír 
Novotný, členové Mgr. Pavel Klement, 
Mgr.Pavel Kotrla, Vladimír Trávníček, za-
pisovatelka Jana Šabirová, která může 
ve výjímečných případech vykonávat i 
funkci člena komise. Komise je jmenová-
na s účinností od 1.11.2014.

RADOST V SRDÍČKU

KATOLICKÉ BOHOSLUŽBY O VÁNOCÍCH

Žádné svátky v roce se netěší takové 
oblibě, ale zároveň okázalosti, jako Vánoce. 
K žádným jiným se nedělají tak velkolepé 
přípravy. Dlouho dopředu se prodávají třpy-
tivé vánoční ozdoby. Reklamy všemožným 
způsobem poukazují na to, co nemáme za-
pomenout koupit, jako kdybychom měli jin-
dy něčeho nedostatek. No, ale takový už je 
strýček Byznys. Do jaké míry mu podlehne-
me, samozřejmě záleží na každém z nás.

Mnoho lidí říká, že Vánoce se děla-
jí hlavně pro děti. Něco na tom je. Přitom 
starší generace často nostalgicky vzpomíná 

na Vánoce dřívější, kdy stačily pozlacené 
ořechy, jablíčka na rozkrajování a nějaké 
drobnosti. Popravdě řečeno to ale svědčí o 
určité chudobě té doby.

My křesťané spíše sledujeme, jak se z 
Božího Syna, který se stal naším lidským 
bratrem, stává jakýsi „terminus technicus“, 
„Ježíšek“ v podobě věcí, kýčů až harabur-
dí, které do týdne skončí na smetišti. Ale 
co chceme, to máme. Ono totiž i uprostřed 
tohoto všeho se dají prožít Vánoce v tom 
původním pojetí, totiž v opravdové vnitřní 
radosti z toho, že víme, komu jsme uvěřili, 

že jsme poznali lásku, jakou má Bůh k nám. 
Nejsme tím dokonalí, ani nikdy nebudeme, 
naopak jsme si denně vědomi svých chyb 
a uznáváme je. Ale ani to nám nebere ra-
dost z toho, že svůj život žijeme v Životě, 
lásku v Lásce, že máme naději na to, co oko 
nevidělo, ucho neslyšelo a člověku na mysl 
nevstoupilo...

Přeji všem čtoucím tyto řádky, aby ze 
všeho, co předvánoční a vánoční čas na-
bízí, dovedli si vybrat to, co je trvalé, co je 
naplní pokojem a radostí v srdíčku.

František Trtílek

Středa 24. 12. 2014 
21:00 hod Krumvíř
22:30 hod Klobouky
24:00 hod Borkovany

Čtvrtek 25. 12. 2014
7:30 hod Klobouky
9:00 hod Krumvíř
10:30 hod Borkovany
16:00 hod Bohumilice
17:00 hod Velké Hostěrádky

Pátek 26. 12. 2014
7:30 hod Klobouky
9:00 hod Krumvíř
10:30 hod Borkovany

Neděle 28. 12. 2014
7:30 hod Klobouky
9:00 hod Krumvíř
10:30 hod Borkovany

Středa 31. 12. 2014
17:00 hod Krumvíř
18:00 hod Klobouky
19:00 hod Borkovany

Čtvrtek 1. 1. 2015
7:30 hod Klobouky
9:00 hod Krumvíř
10:30 hod Borkovany
16:00 hod Bohumilice
17:00 hod Velké Hostěrádky
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„U Boha není nic nemožného.“ Evangelium podle Lukáše 1,37

4

Advent to je čas těhotný možnostmi, 
čas kdy přichází Bůh. Je tu něco nového, 
ale ještě to musí dozrát a trochu povyrůst. 
Je třeba být trpělivý. Když čekala Marie na-
rození Ježíše, věděla, že se její život mění, 
ale nevěděla přesně, co ji čeká.

I my máme možnost každý rok prožít 
čtyři týdny v očekávání nového. Během to-
hoto času si uvědomujeme a věříme, že se 
naše životy mohou změnit, něco bude ji-
nak. Život bude mít jinou příchuť. Nebude-
me jen přežívat, budeme ve svých životech 
angažovaní a přece plni pokoje. Někdo 
nás volá: „Staň se novým, buď uzdraven, 
nechť tvůj život najde rovnováhu, která ti 
dá žít dobrý život, měj důvěru.“ I v nás se 
může narodit něco nového, co jsme neče-
kali, v co jsme ani nedoufali, co jsme si ani 
neuměli představit.

Dobře prožít Advent pro mě znamená 
omezit některá očekávání. Nemít „velké 
oči“. Někdy mám pocit, že to nové nepřijde, 
když neuklidím, nenapeču, neseženu dost 
dárků. Vím, že to tak není, ale i uklizený byt 
a napečené cukroví k Vánocům jaksi patří.

Úklid vnější souvisí s úklidem uvnitř 
mne. Když uklidím byt, mohu se zastavit 
a zamyslet se, jestli mám uklizeno sama 
v sobě. Když umyji okna, proudí do bytu 

světlo. Tak je to i s mou duší. Když si dám 
čas na svůj vnitřní úklid, vidím svět i sama 
sebe zase jasněji, v novém světle. Tak se 
již několik let snažím obojí spojit. A vlastně 
začínám obráceně, od toho úklidu vnitřního, 
protože ten mi dává sílu pro vše ostatní. 

To nové přichází a v Adventu a o Vá-
nocích se na ně můžeme znovu vyladit, 
protože to nové často přichází tiše a ne-
nápadně.

O Vánocích si přejeme prožívat pokoj 
a radost. Zdá se ale, že se to daří jen, po-
kud se na ně připravíme, uděláme si na ně 
ve svém životě místo. Tak jako když z bytu 
uklidíme nepořádek a staré harampádí, 
aby k nám mohla přijít návštěva, potřebuje 
i naše duše určité podmínky, aby se mohl 
pokoj a radost dostavit.

Když nás ovládnou starosti, prožene-
me se Adventem celí uštvaní a o Vánocích 
pak budeme těžko schopni vnímat něco 
jiného než únavu.

Jedním symbolem Vánoc je světlo, 
které vstupuje do tmy a tmu přemáhá. 
Vánoce byly dříve oslavou vracejícího se 
slunce, slunovratu. Slunce, které vítězí nad 
zimní tmou. My tento obraz užíváme jako 
obraz skutečnosti, kterou se snažíme vy-
jádřit slovem Bůh. Věříme, že naši zimní 

tmu probudí k životu světlo, které je ještě 
mocnější než síla slunce. Bůh, který z lás-
ky k člověku sestupuje na zem. Toto světlo 
tu již je a my si jeho příchod v Adventu a 
o Vánocích připomínáme. Boha vnímáme 
jako tu sílu, která oživuje naši duši, která 
působí radost, lásku a naději.

Jako symbol toho si budeme do svých 
domovů přinášet Betlémské světlo. Toto 
světlo je třeba živit a ochraňovat. Tak je tře-
ba živit a ochraňovat světlo, které máme v 
sobě – lásku a naději.

Ve chvílích ticha, které k Adventu patří, 
se můžeme podívat do sebe. Máme v sobě 
spíš uklizeno nebo spíš chaos? Rozumíme 
tomu, kam co patří, nebo jsme spíš ztrace-
ni? Můžeme se sami sebe zeptat, co nám 
dělá radost. Co nás trápí? Co je pro nás 
důležité? Zda žijeme své životy tak, jak 
opravdu chceme. Je něco, co soustavně 
zanedbáváme? Co potřebujeme změnit, 
abychom mohli žít nově?

Odpovědi na tyto otázky můžeme hle-
dat v naději, že se to nové stane i u nás.

Že světlo z Betléma přijde i k nám a za-
bydlí se v nás.

Protože u Boha není nic nemožného.
Pokojný Advent a požehnané Vánoce 
Vám přeje farářka Martina Pumrová.

Evangelický sbor ve druhém pololetí roku 2014

Druhé pololetí letošního roku bylo pro historii klobouckého 
evangelického sboru významné. Stávající farář Luděk Korpa 
ukončil 31. srpna 2014 svoji službu v Kloboukách a nastoupil do 
nového působiště - sboru v Černošíně a ve Stříbře v Západočes-
kém kraji. Ještě před svým odchodem nám pomohl při hledání 
svého nástupce. Oslovili jsme řadu farářů, z nichž většina od-
mítla nastoupit do našeho velkého sboru. Proto jsme se obrátili 
i na mladé faráře, kteří končili vikariát. Toto řešení se ukázalo 
jako výborné, protože se nám ozvala i vikářka Martina Pumrová, 
kterou jsme pozvali na bohoslužbu a k vzájemnému rozhovoru 
a následně ve staršovstvu zvolili jako budoucí farářku. V říjnu 
nastoupila do našeho sboru a po své ordinaci v Praze na Smí-
chově 9. října 2014 se stala klobouckou farářkou. V pomyslném 
seznamu klobouckých evangelických farářů bude její jméno za-
psáno na třináctém místě. V jednom však bude mít navždy pr-
venství – stává se v historii sboru první farářkou – ženou. Věříme 
a přejeme jí i jejímu snoubenci Braňovi, aby se jim v Kloboukách 
líbilo, aby si zde zvykla a našla zde nový domov pro sebe i svoji 
budoucí rodinu.

Po odchodu faráře Luďka Korpy a před příchodem nové fa-
rářky, bylo potřeba provést dosti rozsáhlé úpravy ve farním bytě. 
Tyto opravy trvaly celé dva měsíce  srpen a září. V první fázi 
byly vyměněny dveře do farního bytu a na balkon a současně i 
v přízemí fary do dvora. Také se pořídila troje okna namísto pro-
sklených luxferů. Poté se v celém bytě, mimo kuchyně, položila 
nová plovoucí podlaha. Současně s těmito pracemi se prováděla 
celková rekonstrukce koupelny a záchodu, které byly v hava-

rijním stavu. Všechny tyto práce se podařily dokončit tak, že 
koncem října se mohla sestra farářka nastěhovat.

Poslední velkou akcí sboru a příležitostí seznámit se s naší 
novou farářkou byla její instalace v neděli 9. listopadu od 15 
hodin v evangelickém kostele. Slavnosti se zúčastnili vedle fa-
rářů z brněnského seniorátu, také starosta Klobouk a Brumovic, 
katolický farář F. Trtílek,  zástupce Církve Bratrské z Bohumělic 
a další významní hosté.

Ve středu 5. listopadu v podvečer se na evangelické faře 
uskutečnila přednáška Františka Krampoty, nazvaná Filipíny. 
Více než 30 lidí se zájmem naslouchala poutavému vyprávění 
z cest po několika ostrovech na Filipínách, které běžný turista 
nemá šanci navštívit.

Také byly zahájeny biblické hodiny, každý čtvrtek od 18 ho-
din a každé první úterý v měsíci fi lmová kavárnička na faře.

Čas adventu byl zahájen hudebním recitálem Slávka Klecan-
dry v neděli 23. listopadu. O týden později – první adventní neděli, 
proběhl již tradičně na farské zahradě  Adventní trh, s možností 
zakoupit drobný dárek, nadýchat se té správné předvánoční at-
mosféry s vánoční hudbou, punčem a gulášem. Další koncert, 
pořádaný ve spolupráci s Městem Klobouky, se uskuteční v ne-
děli 14. prosince vpodvečer v evangelickém kostele. I letos bude 
zachována tradice představení vánoční hry na Štědrý den dopo-
ledne s vánoční nadílkou pro děti. Letos si členové sboru pod 
vedením Marty Blažkové připravili hru Něco velkého se chystá. 
Zveme všechny, kteří si chtějí zpříjemnit adventní dobu.

Dana Bobková
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Rozhovor s novou farářkou evangelického sboru v Kloboukách 
Dipl.Theol. Martinou Pumrovou

1. Proč jste se rozhodla pro povolání farářky?
S farářským povoláním jsem se poprvé setkala v rodině. Můj 

dědeček byl farářem v Plzni. V kostele učil mého bratra a mě ná-
boženství, uměl živě vyprávět příběhy z bible a tak jsme se na 
těchto hodinách nenudili. Když jsme byli u něj doma na návště-
vě, obdivovala jsem jeho pracovní stůl a knihovnu. Měl doma ta-
kové pracovní zákoutí s obrazy a knihami. Na stole ležely vedle 
papírů s poznámkami umělecké předměty, kalamář, stará pera. 
Už jako dítě mě toto zákoutí fascinovalo a přála jsem si knihám 
a umění rozumět. Podobně jako dědeček mě ovlivnila má kmotra 
Marcela Čecháková, farářka ve Stříbře. Byla mi blízká jako vlast-
ní babička. Vodila nás s bratrem do různých kroužků a cestou si 
s námi povídala, vyprávěla nám příběhy z bible nebo jiné, které 
si vymýšlela, aby nám zkrátila dlouhé cesty městskou dopravou. 
Tak asi vznikl můj vztah k příběhům, křesťanství a židovství jsou 
založeny na vyprávění příběhů. Blízký vztah s mou kmotřičkou 
jsme měly až do její smrti. To už jsem studovala evangelickou 
teologii v Praze, ale nebyla jsem si ještě jistá, zda opravdu chci 
být farářkou. Toto rozhodnutí jsem udělala během svého studia ve 
Frankfurtu nad Mohanem. Tam jsem poznala studentskou farářku 
Ruth Habermann, žačku německé teoložky Dorothee Sölle. V ní 
jsem poznala farářské povolání zase úplně jinak. Připravovali jsme 
s Ruth a studenty studentské bohoslužby a mohli různě experi-
mentovat. Já jsem zjistila, že mě tato práce baví, naplňuje a dává 
mi smysl. Po ukončení studia v Německu jsem se vrátila do Čech 
a stala se zde farářkou.

2. Vím, že jste během studia pracovala, v jaké oblasti a kde?
Pomáhala jsem několika paním, které byly z různých příčin 

uvázané na vozík. Ve Frankfurtu funguje občanské sdružení Selbst 
e.V. a to zprostředkovává pro lidi nemocné nebo s postižením po-

mocníky. Zaměstnávaly mě tedy přímo tyto paní, má práce byla 
placena z jejich sociálního pojištění. Pojišťovna určila na základě 
lékařského vyšetření počet hodin, které člověku proplatí. On si pak 
našel prostřednictvím organizace Selbst e.V. člověka, který mu 
bude pomáhat a uzavřel s ním pracovní smlouvu. Líbilo se mi, že 
se tak dbá na samostatné rozhodování lidí s postižením nebo ne-
mocí. To oni určovali, jakou pomoc potřebují. Byla jsem tedy jejich 
ruce a nohy. S jednou paní jsme se dokonce spřátelily a jely spolu 
na výlet do Prahy.

Mé druhé zaměstnání bylo vedení nedělní školy. Během boho-
služeb jsme měli bohoslužby pro děti s hrami, vyprávěním, rozho-
vorem a výtvarnou činností. Zprvu tyto bohoslužby vedl farář, můj 
profesor praktické teologie a já se od něj a jeho ženy mohla učit. 
Můj první úkol byl starat se o postižené děti, aby se mohly těchto 
bohoslužeb účastnit. To mě bavilo. Byla jsem ve sboru, kde bylo 
přibližně 80 procent lidí z Afriky, imigrantů. Když šel pan farář do 
důchodu, převzala jsem s jedním kolegou vedení těchto dětských 
bohoslužeb. Starala jsem se tedy asi o 25 černoušků a celkem až 
30 dětí.

 
3. Evangelický sbor v Kloboukách je Vaše první působiště. 

S jakými plány a představami jste přijala nabídku stát se právě 
u nás farářkou?

Myslím si, že farářování vychází ze vztahu faráře a sboru. Tento 
vztah se vytváří, nevznikne ze dne na den. Obě strany se musí 
nejprve poznat. Zatím se tedy poznáváme a společnou činnost 
plánujeme spolu. Když mi o klobouckém sboru vyprávěl bratr fa-
rář Korpa, zmiňoval často, že tu je hodně práce, ale také hodně 
aktivních lidí, na které se mohu spolehnout. To je pro mě důležité. 
Nemyslím si, že by sbor měl stát jen na faráři a zde to tak opravdu 
není. Líbilo se mi, že pod sborem funguje skautský oddíl, že zde 
lidé žijí aktivně nejen svou víru, ale jsou aktivní i v kulturní sféře 
nebo společně sportují. Jsem ráda, že sbor spolupracuje s diako-
nií ČCE. Vždy se mi líbila pestrá společenství. Tím pro mě také 
křesťanské společenství je. Líbí se mi, že ve sboru potkávám lidi 
různých věků, různých názorů, různých sociálních skupin, lidi růz-
ných nadání a charakterů, lidi zdravé nebo ty, kteří potřebují s ně-
čím pomoc. Těžko někde jinde hledat tak pestrou skupinu lidí, kteří 
přes všechny rozdíly chtějí táhnout za jeden provaz, jsou solidární 
a chtějí pomáhat sobě navzájem i navenek.

Rozhovor vedla Dana Bobková

Martina PumrováMartina Pumrová Z instalaceZ instalace
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Významné dny ČR

1.1.  Nový rok – Den obnovy samostatného českého státu
27. 1. Den obětí holocaustu
8. 3.  MDŽ
12. 3.  Den přístupu České republiky k severoatlantické smlouvě 

NATO

Kde domov můj
Před 180 lety 21. prosince 1834 byla poprvé ve Stavovském divadle 

v Praze zpívána naše hymna. Text napsal J. K. Tyl, hudbu  složil Franti-
šek Škroup. Názory na hymnu se různí. Zaznívají  i hlasy, že už se tato 
píseň jako hymna nehodí. Sportovci však mluví o mrazení v zádech, 
když stojí na stupních vítězů a slyší velebné tóny. A podobný pocit má 
jistě i většina z nás, když tuhle skladbu slyší.

Než se rozzáří stromeček
Zvyky, které jsou pro nás naprosto samozřejmé, mají pozoruhod-

nou minulost. Vánoce původně nejsou svátek křesťanský, ale pohanský. 
Po nejdelší noci, která nastává jedenadvacátého prosince, oslavoval „ 
zrození slunce“ nebo-li počátek nového roku. Říkalo semu svátek slu-
novratu.

Slunovrat byl jedním z hlavních svátků už u starých Řeků a Římanů. 
O několik století později křesťané „ boha Slunce“ nahradili božským dě-
ťátkem a původní svátek svátek určili jako den jeho narození, který se 
v kalendáři poprvé v roce 336 našeho letopočtu. Přestože se církev po 
staletí snažila pohanské kořeny Vánoc potlačit, některé zvyky opředené 
pověrami převládli dodnes. Zřejmě nejznámější je předvídání budouc-
nosti pouštění skořápek či házení střevíce.

Bez stromečku si Vánoce neumíme ani představit. Přitom je to jeden 
z nejmladších symbolů těchto svátků. U nás se stal samozřejmostí ani 
ne před sto lety. Podle dochovaných zpráv, první veřejný vánoční strom 
měli až v roce 1925 v Plzni.

Když odbije půlnoc
Kdysi býval poslední prosinec dne jako každý jiný. Žádné oslavy ani 

zábavy. Důvod to mělo prostý, křesťané sice první leden přijali jako no-
voroční den, ovšem konec kalendářního roku se v jednotlivých zemích v 
průběhu věků značně lišil. Změnu přineslo až 16. stol., kdy se ve většině 
západních zemí ujal gregoriánský kalendář a s ním také první leden jako 
začátek dalšího roku.  A proto vlastně slavíme poslední den v roce. Mu-
síme se vrátit do dob starého Říma, tam, kde se kdysi slavilo a to zřejmě 
na počest občana Silvestra žijícího ve 3.stol. Stal se knězem v dobách, 
kdy byli křesťané pronásledováni, takže se musel skrývat, aby se poz-
ději mohl stát papežem. Evidentně páchal jen dobro, protože se o něm 
mluvilo jen kladně. Papež Silvestr zemřel 31. prosince r. 335, proto má 
poslední den v roce svátek.

Valentýn 14. únor
Kdo vlastně byl svatý Valentýn? Legenda praví o knězi, který oddá-

val milence přes zákaz císaře Claudia II.
Podle jiné pověsti Valentýn byl velmi cnostný a moudrý muž, který se 

v domě prefekta Astorinze setkal  s jeho krásnou, nevidomou dcerou, do 
níž se zamiloval. Modlil se za její uzdravení  a stal se zázrak, dívka opět 
viděla. Lidé však odmítli v tento zázrak uvěřit a vtrhli do domu, Valentýna 
odvedli a za branami města mu usekli hlavu.

Na vzdory trpkému osudu se stal svatý Valentýn symbolem věrné a 
neutuchající lásky. 

Alois Mrštík 
24. února uplyne 90 let od jeho úmrtí. Představitel českého dramatu.  

Na nejznámějším díle Maryša spolupracoval s bratrem Vilémem, další 
známé dílo Rok na vsi – kronika moravské dědiny. Byl správcem jedno-
třídky v Divákách, zemřel na následky tyfové epidemie.

8. březen MDŽ
MDŽ je oslavou žen  boje za jejich rovnoprávnost. U nás je zatížen 

socialistickou minulostí. Méně se ví, že je jde o mezinárodně uznávaný 
den, který stanovila OSN k výročí stávky newyorských švadlen v roce 
1908. Rovněž se slaví na památku ženských nepokojů zaměřených pro-
ti válce a bídě v Petrohradu. Československé ženy se svátku dočkaly v 
roce 1974. Svátek se přestal slavit po pádu režimu v roce 1990. Roku 
2004 parlament rozhodl, že se do našich kalendářů opět vrátí jako vý-
znamný den České republiky.

Masopust
Na Moravě též označován jako fašank, trvá tři týdny. Začíná na Tři 

krále a končí Popeleční středou. Jde o období předcházející čtyřiceti-
dennímu půstu před Velikonocemi. Proto byl masopust ofi ciálně pova-
žován za svátek jídla a radovánek. Dnes se již setkáváme s mírnější 
formou oslav, přesto se tato tradice zachovala a masopustní průvody a 
veselice se s oblibou pořádají na vesnicích, kde se zvyklosti udržují již 
po mnoho generací.

O masopustních rejích na území Moravy a Čech jsou dochovány 
písemné zprávy již ze 13.stol. i když svátek je zřejmě staršího data.

Popeleční středa v praxi připadá na 46 den před Velekonoční nedě-
lí. Kvůli nepravidelnému výpočtu data Velikonoc se její termín každý rok 
mění. K masopustu patří tradiční smažené koblihy.

Masopustní koblihy
Nejstarší zmínka o koblihách pojídajících se o masopustu v Če-

chách, pochází již ze 13. stol. Ve středověku se jejich přípravou zabý-
valy ženy zvané kobližnice. Koblihy ( vdolky, kraple či šišky) se tradičně 
začínaly smažit na tzv. tučný čtvrtek. Hospodinky je plnily marmeládou, 
mákem nebo povidly. Koblihy pak bývaly sladkým dárkem pro koledníky 
a masopustní maškary, kteří společně obcházeli vesnice a zpívali vese-
lé písně. Jsou také tradičním pokrmem během židovského svátku cha-
nuky a jejich obliba je prakticky celosvětová. Do severní a jižní Ameriky 
se dostali s přistěhovalci.

Stoleté výročí
Po 48 letech, kdy v roce 1966 zemřel 

p. Melichar Huták, jemuž bylo 102 let, mají 
Klobouky první stoletou.

Paní Drahomíra Rožnovská se naro-
dila 2. 11. 1914 v Kloboukách do země-
dělské rodiny manželům Marii a Jakubovi 
Hutákovým jako druhorozená dcera. Měla 
tři sestry – starší Jarmila (provdaná za uči-
tele Chlápka), mladší Lidie (Krupicová) a 
Božena (Matulová).

V Kloboukách navštěvovala obecnou i měšťanskou školu. Po ukon-
čení školní docházky pracovala s rodiči a sestrami na rodinném hos-
podářství. V červenci 1937 se provdala do rodiny Jana Rožnovského z 
Klobouk, který měl v té době obchod – železářství, kde mu vypomáhala.

Narodily se jim dvě dcery Drahomíra (r. 1939) a Jarmila (r. 1945). 
Po zrušení obchodu byla paní Rožnovská v domácnosti. Když se v Klo-
boukách založilo JZD, stala se jeho členkou a pracovala v něm až do 
odchodu do důchodu.

Dcera Jarmila vzpomíná na maminčinu obětavost a pracovitost. S 
manželem vždy dcerám ochotně pomohli v jejich složitých situacích.

V roce 1975 ovdověla a od té doby žije s mladší dcerou Jarmilou a 
její rodinou. Celý její život provázela víra v boha. Od května je 2012 je 
upoutaná na lůžko a ve všech životních potřebách je zcela odkázána na 
pomoc rodiny.

Uveřejněno se svolením obou dcer
Marie Vlčková
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Volnočasové dílny v MorkůvkáchVolnočasové dílny v Morkůvkách

Od května letošního roku se jeden malý do-
mek v Morkůvkách stal důležitým místem 
pro všechny naše domovy a jejich uživatele. 
Nabízí své prostory k setkávání a společné ak-
tivizaci uživatelů služeb střediska BETLÉM, je 
však otevřen i širší veřejnosti. Svým charakte-
rem naplňují tyto dílny jednu ze zákonem sta-
novených základních činností při poskytování 
sociální služby: výchovné a vzdělávací činnos-
ti jsou spojeny právě s činnostmi aktivizačními. 
Nelze je opomíjet, protože mají pro uživatele 
služeb velký význam. Tak jako každý člověk 
odchází ráno do svého zaměstnání nebo do 
školy, odcházejí někteří uživatelé našich slu-
žeb do dílen a jejich režim dne je tak velmi 
podobný tomu, který je běžný u jejich vrstevní-
ků. Navíc každý z nás potřebuje občas změnit 
prostředí, poznat nové lidi a získat zkušenosti, 
rozvíjet přátelství - i tohle mohou naše dílny 
zprostředkovat. 
V současné době dílny nabízejí svým návštěv-
níkům několik různých činností. Velmi oblíbe-
nou je výroba svíček různých tvarů, barev a 
vůní. Každá svíčka je originál, neboť je výsled-
kem fantazie a kreativity svého tvůrce, on volí 
tvar, velikost a barvu. Mnohdy mne samotnou 
uživatelé překvapí výběrem k sobě krásně la-
dících barevných plátů, které po zalití voskem 
vykouzlí nádherné přechody a svíčka získá 
kabát hodný obdivu. 
V textilní dílně je kromě jiného k dispozici tkal-
covský stav, na němž mohou uživatelé tkát 
celou řadu výrobků od šály, přes tašky, deč-
ky až po koberce. Jelikož je zima za dveřmi, 
začali jsme s tkaním šály a věříme, že nové-
ho majitele bude hřát a přinese mu potěšení. 
Své výtvarné umění a kreativitu mohou uži-
vatelé v textilní dílně uplatnit také při potisku 

tašek, nebo výrobě polštářů. Doménou mužů 
je především dřevodílna, v níž opracovávají 
dřevo: řežou, hoblují, brousí a vrtají - chystají 
potřebné segmenty k výrobě ptačích budek a 
krmítek. 
Velkou novinkou (o kterou je také velký zá-
jem) je v tomto roce výroba mýdel a to rovnou 
několika druhů. Jednak je to kastilské mýdlo 
vyráběné za studena z čistě přírodních mate-
riálů a s příměsí skořice. Hmota se nejdříve 
pomele na masovém strojku, dobře promíchá 
a poté zastudena lisuje do požadovaného tva-
ru ve speciální formě. Zbývající druhy mýdel 
- s kozím mlékem, nebo bambuckým máslem, 
dále mýdla transparentní s různými vzory a v 
mnoha pestrých barvách, dětská mýdla rozlič-
ných tvarů, se vyrábí jinou metodou. Mýdlovou 
hmotu uživatelé nejdříve strouhají na jemné 
kousky, a ty jsou poté rozpouštěny v mikrovln-
né troubě a odlévány do forem. Před nalitím 
do formy lze všechny druhy mýdel dobarvit, 
ozdobit sušenými květy a provonět přírodními 
silicemi. Někteří z uživatelů berou tento úkol 
nadmíru zodpovědně a několikrát si ověří, zda 
mají v hrsti dostatečné množství sušených 
květů (ani málo, ani příliš) a velmi opatrně při-
dávají silice. Je radost pohledět na práci jed-
notlivých uživatelů a na vznikající výrobky. V 
dílnách se snažíme rovněž zpracovávat starý 
papír ze skartovaček, z nichž po namočení, 
rozmixování a slisování vzniknou brikety na 
topení (samozřejmě musí ještě vyschnout).
Těší mne, když se mi uživatelé s upřímnou 
radostí a v dobrém smyslu chlubí, co nového 
v dílnách tvořili a když mi sdělují, že se opět 
na jejich návštěvu těší a připravují. Největší ra-
dost všem uživatelům ale udělá, když si jejich 

výrobek někdo koupí. Celý sortiment výrobků 
z dílen lze zakoupit v Krámku přímo v areálu 
Domova Betlém v Kloboukách, nebo na růz-
ných jarmarcích a nyní především adventních 
a vánočních akcích v regionu Kloboucka. Do 
budoucna také připravujeme spuštění vlastní-
ho e-shopu.

Na závěr pár slov od těch, kteří dílny na-
vštěvují:
„Dílny jsou báječná věc. Těším se, až tam 
budu pracovat se dřevem. Kromě tkaní a řezá-
ní dřeva jsem v dílnách už vyzkoušel všechno. 
Rád bych dílny navštěvoval i nadále, protože 
se mi líbí, že tak změním prostředí -  a to po-
třebuji“. (Jindřich Stania)
„V dílnách jsem byla již několikrát a líbilo se 
mi tam. Zkoušela jsem vyrábět různé svíčky - 
lámala jsem pláty a vkládala je do formy. Vše 
se potom zalilo voskem“. (Magda Kalvodová)
„Moc se mi tam líbí. Asi třikrát jsem vyráběla 
svíčky a bylo to perfektní, moc mě to bavilo. 
Volím, jaké barevné pláty dát dohromady a 
vždy mám radost z hotového výrobku. U výro-
by mýdel mi to šlo pomaleji - než se mýdlová 
hmota nastrouhá, tak to trvá delší dobu. Do 
rozpuštěné hmoty jsme pak sypali sušené kvě-
ty a provoněli ji silicemi podle našeho výběru“. 
(Magda Nováková)
„Ráda v dílnách vyrábím svíčky. Nedávno jsem 
vytvořila jednu pro svoji sestřenici jako dárek k 
narozeninám. Jelikož nemohu pracovat ruka-
ma, tak mi pracovníci vše uzpůsobí tak, abych 
mohla pracovat nohou - zkoušela jsem třeba 
lámat pláty z vosku a šlo to. Výroba mýdel se 
mi také moc líbila a ráda bych do dílen jezdila 
i v budoucnu“. 

(Marie Blažková)
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Chráněné bydlení 
Mirandie je čerstvě 

zkolaudováno
Chráněného bydlení Mirandie v Brumovicích na Břeclavsku 

pro dospělé osoby s mentálním postižením bylo řádně zkolau-
dováno 30. října 2014. Stavět se začalo loni v září, stavba byla 
provedena za pouhých 14 měsiců. V současné době probíhá vý-
běrové řízení na klienty, čeká se na schválení výběrového řízení 
na vnitřní vybavení. Zahájení provozu je posunuto z tohoto důvo-
du na květen- červen 2015.

Náklady na provedené stavební práce činí celkem 18 144 212 
Kč. Část vynaložených nákladů ve výši 9 985 463 Kč byla propla-
cena z evropských prostředků, další částka ve výši: 5 815 777 Kč 
byla předložena k proplacení, poslední část bude předložena po 
realizaci vnitřního vybavení. Celkové náklady jsou rozpočtovány 
na 20,8 milionů Kč. 17,5 milionů Kč je maximální výše dotace, 
chybějící peníze ve výši 3,3 milionu korun si musí BETLÉM zajistit 
sám. Prostředky ve výši cca 1,7 milionu korun jsou už použity, ale 
citelně schází 1,6 milionu korun, tedy necelá polovina potřebné 
částky, kterou je potřeba zajistit co nejdříve, vzhledem k tomu, že 
pro jejich pokrytí je použito půjčky.

Vznik projektu Chráněného bydlení Mirandie
Diakonie ČCE - středisko BETLÉM se sídlem v Kloboukách u 

Brna provozuje na Hustopečsku již tři zařízení sociálních služeb 
pro dospělé i děti s vážným postižením tělesným, mentálním i 
kombinovaným. Žádné z nich však nemá statut chráněného by-
dlení, o které je z řad dospělých osob s mentálním postižením a 
jejich rodin velký zájem. Není divu - jde o nejmodernější sociální 
službu s maximální mírou její humanizace.

Popis projektu Chráněného bydlení Mirandie
Chráněné bydlení rodinného typu nabídne místa 12 dospělým 

osobám s mentálním postižením vyžadujícím vyšší míru pomoci 
a dohledu druhé osoby. Budou ho tvořit dva samostatné byty (do-
mácnosti), každý pro šest osob. Vstup a technické zázemí budou 
společné, chybět nebude výtah.

Uživatelé služby, tj. obyvatelé Mirandie, budou plně integro-
váni do sociálních struktur obce a regionu. Aby se co nejvíce při-
blížili životu svých vrstevníků, budou dopoledne dojíždět do vol-
nočasových dílen v sousedních Morkůvkách, odpoledne mohou 
pomáhat při úklidu, práci na zahradě a čas budou mít i na pro-
cházky a společné aktivity. O víkendu a o svátcích budou jezdit 
na výlety a rekreační pobyty, případně navštěvovat rodiče. 

Jakým způsobem lze pomoci
• V sobotu 29. listopadu 2014 od 18:00 hodin se bude konat v 

Hotelu Centro Hustopeče 14. společenský večer s dobročin-
nou aukcí, jejíž výtěžek je určen na spolufi nancování tohoto 
projektu. Srdečně zveme na toto společenské setkání, bude 
hrát skupina TEREBINT a možná přijde i kouzelník, podrob-
nější informace jsou na webu www.betlem.org, před akcí sa-
motnou zde budou včas zveřejněny dražené exponáty. 

• Peníze je také možné darovat na sbírkový účet: 2331534/0300
• DMS MIRANDIE odeslané na číslo 87777 (stojí 30 Kč a MI-

RANDIE z toho obdrží 28,50 Kč). Pokud pošlete textovou 
zprávu ve tvaru DMS ROK MIRANDIE, bude váš dar formou 
SMS opakován každý měsíc v průběhu jednoho roku, celkem 
12x. Pro veřejnost je již instalováno 12 sbírkových poklad-
niček na významných místech v okrese Břeclav, Hodonín a 
Brno-venkov, tedy na území, odkud budou pocházet budoucí 
klienti Chráněného bydlení Mirandie.

Kontaktní osoby, které jsou připraveny poskytnout doplňující 
informace:

Petr Hejl, DiS, ředitel a předseda správní rady, manažer projektu 
Chráněného bydlení Mirandie  Tel: 777 936 580, hejl@betlem.org
Ing. Jan Gavlík, úsek vnějších vztahů, člen správní rady střediska

Tel.:777 936 578, 519 419 977, gavlik@betlem.org
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Pomoc má mnoho tváří
Slogan, který si Diakonie vybrala jako své moto, se naplňuje 

nejen v práci jednotlivých středisek Diakonie, ale vidíme jej i ve 
formách podpory a pomoci, které se nám dostává. Naši přátelé a 
dárci jsou skutečně velmi kreativní a dokážou pomáhat hned něko-
likrát a různými způsoby.

Třeba 4 pracovníci České pojišťovny zorganizovali v sídle cen-
trály České pojišťovny v Praze „Moravskou snídani pro BETLÉM“. 
Ráno se oblékli do moravských krojů, napekli moravské koláče, 
připravili škvarky, moravské uzené, klobásy a další dobroty a na-
bízeli je ostatním zaměstnancům. Cenu za snídani si určil každý 
nakupující sám jako dobrovolný příspěvek do připravené kasičky s 
logem BETLÉMA. O speciality byl velký zájem, všichni si pochut-
návali a tak se kasička pěkně zaplnila.

To ale nebylo zdaleka všechno. Ve čtvrtek 2. října se celkem 
37 zaměstnanců České pojišťovny z různých koutů republiky sjelo 
přímo k nám do BETLÉMA, aby se jako dobrovolníci zapojili do 
celé řady činností a prací, na které nám nezbývá čas. 

Vytvořili 3 pracovní týmy, které pracovaly na různých místech 
a úkolech. Nejmenší skupinka co do počtu lidí zůstala v Domově 
Betlém a pracovala na úklidu a úpravách v lesoparku a areálu do-
mova. Druhá skupinka pracovníků se proměnila v natěrače a od-
jela do Morkůvek, kde natřeli plot u Domova Narnie. Nejpočetnější 
skupina čítající 26 lidí pracovala na úklidu novostavby Mirandie v 
Brumovicích. Práce se tam našlo hodně: umýt všechny koupelny, 
okna, dveře, dřevěné obklady stěn na chodbách a samozřejmě 

také veškeré podlahy. Práce šla všem pěkně od ruky a brzy bylo 
patrno, že zadané úkoly budou splněny. Okna, parkety i obklady 
koupelen Mirandie byly vyleštěny a zářily novotou, brána i plot v 
Domově Narnie se dočkaly pěkného nového nátěru, v areálu na 
Betlémě bylo uklizeno a tyčil se nový kompostér. Dva odvážní dob-
rovolníci dokonce vzali na procházku městem dva klienty Domova 
Betlém a odpoledne se jim věnovali. 

Na závěr společného dne nám při loučení zástupci České po-
jišťovny předali fi nanční dar ve výši 26 621 Kč. Jednalo se o výtě-
žek Moravské snídaně pro BETLÉM, který byl použit na fi nanco-
vání rekonstrukce a modernizace kuchyně v Domově Narnie. Jak 
je vidno, i v Praze umí připravit dobrou moravskou snídani a navíc 
na Moravě udělat kus pořádné a skvělé práce. Všem zúčastněným 
patří náš dík a vděčnost.

Mirandie zkolaudována!
Dne 30. 10. 2014 vydal stavební úřad 

Klobouky kolaudační souhlas s užíváním 
stavby: Novostavba chráněného bydlení Do-
mov Mirandie v Brumovicích. Znamená to, 
že stavba byla v tomto termínu dokončena 
podle schválené stavební dokumentace, byly 
předloženy všechny potřebné revize instala-
cí, protokoly o použitých materiálech, zamě-
ření stavby a splněny všechny další náleži-
tosti. Vzhledem k tomu, o jak velkou stavbu 
z hlediska fi nančního i objemu stavebních 
prací se jedná, je až neuvěřitelné, že fi rmě 
Renova Hodonín na její realizaci stačilo 14 
měsíců. 

Před rokem to však tak nadějně nevypa-
dalo. Stála první zeď, která oddělovala stavbu 
od sousední nemovitosti, a před námi byly 
zimní měsíce. Avšak zima byla natolik přízni-
vá, že se stavební práce zastavili jenom přes 
Vánoční svátky, takže začátkem února už 
proběhlo betonování stropu přízemí dvorního 
traktu. O měsíc později byl zabetonován strop 
přízemí traktu uličního a v dubnu namontovali 
tesaři kompletní střešní vazbu. V květnu byla 
Mirandie díky pokrývačům celá pod pěknou 
střechou a mohli být zahájeny práce na vnitř-
ních rozvodech elektřiny, plynu, kanalizace, 
topení, montovali se sádrokartonové příčky, 
atd. V tomto období na stavbě pracovalo 
klidně i 50 lidí najednou. Obdivuhodné bylo, 

že všichni řemeslníci věděli, co mají dělat, 
nepřekáželi si a práce šla opravdu pěkně od 
ruky. V červnu byly nainstalovány okna a dve-
ře, zedníci začali provádět fasádu. Jako první 
byla provedena fasáda obvodové zdi směrem 
do sousedova dvora. Všechen materiál na 
tuto fasádu včetně lešení protáhli zedníci ot-
vorem ve zdi o velikosti fotbalového míče, což 
bylo docela vtipné. Plán organizace výstavby 
byl vůbec zajímavý, protože nebyl dostatek 
prostoru a nebyl ani možný vjezd těžké tech-
niky do dvora kvůli odpadní jímce v průjezdu. 
Dech se tajil okolojdoucím lidem, když velký 
jeřáb zatarasil hlavní silnici v Brumovicích, a 
během několika minut přenesl těžký náklad 
nad elektrickým vedením rovnou na stavbu, 
nebo když speciální hadice dopravovala be-
ton na stavbu těsně nad hřebenem sousedovi 
střechy. Bylo se na co dívat. 

Letní měsíce patřili povrchovým úpravám 
– zedníci prováděli obklady a dlažby koupe-
len, malíři malovali pokoje a chodby, podla-
háři montovali dřevěné parkety. Jakmile byla 
hotova fasáda a venkovní dřevěné prvky, 
začaly probíhat dokončovací práce i venku, 
dvůr získal pevný povrch díky betonové dlaž-
bě a na zahradě začal vyrůstat pěkný tráv-
ník. Těsně před dokončením prací musela 
být konstrukce vstupní rampy změněna ze 
zděné na zavěšenou ocelovou. Tato nečeka-

ná změna byla vyvolána rozhodnutím správ-
ce veřejného rozvodu plynu, stavba se tím 
protáhla o 2 měsíce a také prodražila, ale z 
hlediska funkčního i architektonického to byla 
určitě změna k lepšímu.

Nutno říct, že Mirandie je krásná, voní no-
votou a moc ji to sluší. Potřebuje však učinit 
další kroky, které ji uvedou do života. Výbě-
rové řízení na nábytek a vnitřní vybavení již 
proběhlo a čekáme na jeho schválení ÚRR 
Jihovýchod. Poté bude následovat realizační 
etapa, která by měla proběhnout do 4 měsí-
ců od vyhlášení vítěze této veřejné zakázky. 
Z hlediska úředního ji čeká registrace soci-
ální služby, zpracování žádosti o dotaci na 
provoz. Nyní probíhá výběr nových klientů, 
připravujeme výběrové řízení na nové pra-
covníky. Některé kroky budou těžké z hle-
diska administrativního, některé z hlediska 
fi nančního. Velmi se však těšíme na to, že 
Mirandie  brzy ožije lidmi a stane se pro ně 
novým domovem.  

Slavnostní otevření Mirandie připravuje-
me na neděli 3. května 2015 a srdečně vás 
již nyní zveme. Budeme rádi, když na nás bu-
dete myslet v modlitbách, abychom vše včas 
a dobře zvládli.
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Uspávání 
broučků

Školní družina při základní škole Klo-
bouky u Brna pozvala na poslední říjnový 
pátek všechny děti i jejich rodinné přísluš-
níky za svitu lampionků, lucerniček, světý-
lek i svíček na akci „uspávání broučků“. 

Co tomu předcházelo? Samozřejmě 
výroba lampionků a lucerniček ve všech 
odděleních školní družiny, čtení pohádek a 
vyprávění příběhů o broučcích.

A tak se v poslední říjnový páteční ve-
čer, v podzimních Kloboukách u Brna ro-
zezněly pohádkové písničky o broučcích, 
které byly impulzem pro všechny zúčast-
něné (a bylo jich opravdu hodně), že je 
nevyšší čas za svitu všech světýlek, lampi-
ček, lucerniček  lampionků uspat všechny 
broučky před nastávající zimou a posvítit 
jim ve všech koutech našeho města.

Po světélkovém průvodu čekal na 
všechny účastníky teplý čaj, který připravi-
ly paní kuchařky ze školní jídelny. Ale nejen 
to….  Pro malé odvážlivce byla připravena 
stezka odvahy. Trasa byla rozdělena pro 
malé děti a pro školáky. Po ukončení obdr-
žely odvážné děti krásnou svítící tyčinku, 
sladkou odměnu a diplom za statečnost.

Bronislava Černá
vychovatelka III. oddělení školní družiny

Žáci 3. a 4. tříd na návštěvě u hasičů v Kloboukách
V měsíci září proběhl na 1. stupni naší 

základní školy projektový den na téma bez-
pečnost. Na modelových situacích si děti 
uvědomily, jak důležitá jsou pro ně telefonní 
čísla záchranného systému ČR. Poradily si 
při havárii automobilu, při požáru v bytě i při 
simulaci úrazu hlavy kamaráda. Nejvíce se 
ale těšily do hasičské zbrojnice.

Zde nás přivítali tři dobrovolní hasiči, kte-
ří se nám poctivě celé dopoledne věnovali. 
Ukázali nám veškeré vybavení obou zásaho-

vých vozů, se kterými vyjíždějí k dopravním 
nehodám, či k haváriím. Přesvědčili jsme 
se, že jsou stále ve střehu a všechny lopa-
ty, posypové chemické látky, kladiva, kleště, 
dopravní kužely, hadice i základní potraviny 
v konzervách a pitnou vodu, mají hasiči vzor-
ně umístěny na svých místech. Mnohdy jsou 
totiž vystaveni obrovským teplotám, při kte-
rých jim hrozí dehydratace organismu, jindy 
pracují i v noci mnoho hodin, aby odstranili 
následky automobilových havárii.

Viděli jsme, jak pracuje silný přetlakový 
ventilátor, který po uhašení požáru pomůže 
z obytných prostor rychle vyfoukat kouř, aby 
mohli záchranáři dovnitř. Obrovské hydrau-
lické kleště, přestihnou kovovou trubku, jako 
nic, takže se při dopravní nehodě k zaklí-
něné osobě mohou hasiči snadněji prostří-
hat. U dopravních nehod musí vždy nasadit 
postižené osobě krční límec pro případ, že 
by měla poškozenou krční páteř. Vakuové 
lehátko se nafoukne tak, že se v něm člo-
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Hasičský den Výlet do hasičárnyVýlet k hasičům

Ve čtvrtek 25. září proběhlo ve třetích a 
čtvrtých třídách projektové dopoledne. Té-
mata požáry, požární prevence, správné 
chování při požáru i první pomoc se prolínala 
celým dopoledním vyučováním. Nejzajíma-
vější částí projektu byla i návštěva u místních 
dobrovolných hasičů, kteří nám věnovali celé 
dopoledne a seznámili nás s jejich prací i s 
hasičskou technikou.

Kloboučtí hasiči nás pozvali na exkurzi 
do hasičárny. Bylo to bezva hlavně s Čitou! 
(to je můj strýc – hasič). Nejvíc se mi líbily 
vyprošťovací kleště papoušek a jak si paní 
učitelka lehla do lehátka, které slouží k pře-
pravě zraněným. Líbí se mi povolání hasič, 
protože se pomáhá ostatním.

Tereza Huková, 3. B

Já a moje třída jsme šli na výlet k hasičům. 
Hasiči nám nejdřív ukázali hasičskou výzbroj 
a různé kleště, například: vyprošťovací kleště 
papoušek. Bylo velmi legrační, když paní uči-
telku zvedli na lehátko, ve kterém přepravují 
zraněné. Také jsme si mohly vyzkoušet hasič-
ské helmy. Pan hasič nám řekl, že je lepší vo-
lat přesná čísla jako třeba: 155, 158 150 než 
112. Nakonec nám zahoukali houkačkou. Být 
hasičem je moc pěkné povolání, protože po-
máhá lidem. Moc se mi tam líbilo.

Ema Bedřichová, 3. B

věk nepohne, ani kdyby ho spouštěli hlavou 
dolů. Dozvěděli jsme se také, že hasiči nově 
musejí vyjíždět k akutním případům první po-
moci, například při zástavě srdce s tzv. AED 
– automatickým externím defi brilátorem a s 
dýchacím přístrojem. Jsou totiž pro mnoho 
lidí v našem okolí první nejbližší záchrannou 
složkou. Podle poplachového plánu, který 
určí dispečer, mají povinnost zasahovat při 
dopravních nehodách v nejbližším okolí / 
poplach 1. stupně/. K poplachům 2. stupně 
vyjíždějí až k Čejči, Horním Bojanovicím, Bo-
šovicím, Těšanům a k Dambořicím. 

Zažili i poplachy 3. stupně. Například u 
Bzence v létě roku 2013 hasili téměř celou 
noc hořící les. Významně zde pomohli ně-
kolika hasičským jednotkám a vrtulníkům, 
kterým dodávali vodu ze „staré“ Tatry, jejíž 
kapacita je 17 000 l vody. 

Při kondičních cvičeních mají kloboučtí 
hasiči také výborné výsledky. Z havarované-
ho vozu při nich dokázali vystříhat raněné v 
nejkratším čase a jejich postupu nebylo nic 
vyčteno. Mnozí z nich prošli kurzem strojní-
ka, zdravotním kurzem 1. pomoci a kurzem 
vyprošťování osob z havarovaných vozidel. 

Naše děti si mohly některé pomůcky 
samy vyzkoušet. Nadšeně si podávaly zprá-
vy vysílačkami. Také se oblékly do hasič-
ské výstroje, která je pěkně těžká a to v ní 
nemusely nic zvedat ani běhat ani se nijak 
namáhat. Na závěr jsme si vyslechli několik 
nemilých životních příhod, při kterých, i přes 
rychlý zásah, někdo zahynul. Nedivme se. 
Jen vloni uskutečnili hasiči 30 výjezdů a z 
toho 16 x zasahovali při dopravních neho-
dách. Spoustě lidem však zachránili nejen 
majetek, ale hlavně zdraví a život. Proto má 

jejich konání smysl, zaslouží si náš obdiv, 
naši podporu a poděkování. Máme je rádi 
a držíme jim palce, aby se jim všechno zlé 
vyhýbalo a štěstí při nich stálo. 

Za všechny děti ze 3. a 4. tříd děkujeme: 

veliteli hasičského sboru Emilu Rašnerovi, 
strojníku a veliteli družstva Mirku Žerávkovi 
a strojníku Radku Hukovi za to, že si na nás 
udělali ve svém osobním volnu čas. 

Text i fotografi e Dagmar Hrádková

Siláci před zásahemSiláci před zásahem

A už se ani nehnu!A už se ani nehnu!

Tyhle nůžky nejsou na nehty.Tyhle nůžky nejsou na nehty.
Přetlakový ventilátor obsluhuje R. Huk.Přetlakový ventilátor obsluhuje R. Huk.

Tady orel, jak Tady orel, jak 
mě slyšíte?mě slyšíte?
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Moc děkuju za vaši snahu nás pobavit, po-
moct nám a poučit nás zábavou. Myslela 
jsem, že mě to nebude bavit, ale byla to zá-
bava. Moc děkuji.  

Pavla Nováková, 4. B

Nejvíc se mi líbilo lehátko, vysílačky a nůž-
ky. Děkuji, že jste si udělali čas. A jsem moc 
ráda, že jsem mohla vidět něco tak úžasné-
ho.  

Aneta Šebestová, 4. B

U hasičů se mi líbilo jejich vybavení. Měli 
hezká auta, vysílačky, větrák a oblečení. Při-
jde mi, že jsou hodně pracovití, jsou to pilní 

chlapi. A taky mě překvapilo, že si kvůli nám 
vzali volno. Snad se tam půjdeme znovu ně-
kdy podívat.  

Julie Urbanová, 4. B
Dobrý den vážení hasiči,
moc se mi líbí, jak hasíte a zachraňujete lidi. 
A ještě se mi líbilo vaše auto a cisterna. Jo, a 
abych nezapomněl: Váš větrák je super!!! 

David Pochop, 4. B

Moc se mi to líbilo. Hlavně větrák a dávala 
jsem hodně pozor a moc jsem se přiučila. 

Vendula Vymazalová, 4. B

Strašně se mi líbily nůžky a Tatra. Bavilo mě 
to u vás. 

Lucie Košarišťanová, 4. B

Mně si nejvíc líbily kleště, lehátko a poučila 
jsem se, že když začne hořet, nemám pa-
nikařit. 

Denisa Šťastná, 4. B
Moc se mi to líbilo. Bylo to fakt super!

Jan Bečvář, 4. B

Mně se nejvíc líbila Tatra. Větrák, nafukovací 
pytel, kleště a prostě všechno. 

Milan Koubek, 4. B

HASIČI, DĚKUJEME!

Výlet do Brna
V říjnu nám paní učitelka zorganizovala 
poznávací výlet do Brna. A hned ráno na 
nás čekalo dobrodružství. Při nastupování 
do autobusu nás totiž pan řidič upozornil, 
že nám bude ze stropu pršet na hlavu a že 
si musíme v Telnici přestoupit.
Jako další překvapení na nás při příjezdu do 
Brna čekaly studentky střední pedagogické 
školy, které nás provázely po brněnských 
památkách. První jsme navštívili kostel sv. 
Jakuba, kde jsme si vyslechly pověst „O ne-
slušném mužíčkovi“. Pak jsme se šli podí-
vat na náměstí Svobody na orloj, který nám 

připomínal spíš raketu. Pokračovali 
jsme ke Staré radnici a dozvěděli se 
další pověst „O brněnském kole“ a 
„O brněnském drakovi“. Nakonec 
na nás čekal největší klenot Brna a 
to sice katedrála sv. Petra a Pavla. 
Tam nás nejvíc zaujala krásná vitrá-

žová okna. 
Celý den bylo krásné počasí a vý-
let po památkách Brna se nám díky 
skvělým průvodkyním vydařil. 

Žákyně 3.B Tereza Huková 
a Ema Bedřichová

foto Radka Špačková
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Návštěva knihovny a setkání se spisovatelkou

Robotiáda

9. 10. 2014 se žáci 6. třídy Základní školy v 
Kloboukách u Brna stali skutečnými čtenáři. 
V městské knihovně se mohli zaregistrovat 
jako noví čtenáři, vybrat si knihy svých ob-
líbených autorů, zasoutěžit si a zároveň se 
zúčastnit autogramiády Elišky Honzírkové, 
studentky septimy městského víceletého 
gymnázia a autorky dalšího pokračování 
fantasy série o upírech.
Iva Krapková a Iveta Peřinová ze 6. třídy o 
návštěvě knihovny napsaly:

druhý ročník soutěže ve stavbě robotů ze stavebnice Lego
V Robotickém kroužku se v letošním školním roce sešli žáci po-
nejvíce ze třetích až pátých tříd ZŠ. Času k přípravu na soutěž 
neměli příliš mnoho, pouhé dva měsíce.
Druhý ročník se konal v nově otevřených prostorách VIDA Sci-
ence centrum v pavilonu D brněnského výstaviště. Soutěžní kate-
gorie byly v podstatě stejné jako na jaře ve Vaňkovce. Soutěžilo se 
ve dvou hlavních kategoriích: čára a dálkový medvěd. Každý tým 
se navíc představil v úvodní robopřehlídce.
Zájem kluků byl velký a tak jsme postavili dva soutěžní týmy, jeden 
pětičlenný a jeden čtyřčlenný. Oběma našim týmům se tentokrát 
sice nedařilo tak jako na jaře, přesto byli vyrovnanými soupeři 
mnohem starším žákům, pracujím s roboty již druhým rokem.
I když jsme tentokrát neobhájili medaile, kluci byli určitě spokoje-
ni a „průměrné“ umístění jim bohatě vynahradila prohlídka VIDA 
Centra, kde se patřičně „vyřádili“.

Text a foto Ing. Jaroslav Pavlík
Vedoucí kroužku

9. 10. 2014 3. a 4. vyučovací hodinu žáci 6. 
třídy navštívili klobouckou knihovnu. Ve tří-
dě jsme se rozdělili do družstev, ve kterých 
jsme potom v knihovně soutěžili, noví čtenáři 
se mohli hned přihlásit. Paní knihovnice nám 
řekla spoustu zajímavých věcí o knihách a 
knihovně. Než jsme začali soutěžit, předsta-
vila nám své dvě knihy Eliška Honzírková z 
gymnázia, které už brzy vyjde třetí kniha. 
Následoval kvíz, který připravila Eliška, vítě-
zem se stal Robin,  jako odměnu získal knihu 

vlastnoručně podepsanou autorkou, pak jsme 
si společně z upírské knihy četli ukázky. První 
soutěží ve družstvech bylo hledání knih. Ně-
kterým to šlo, některým ne, ale snažili jsme 
se všichni. Další soutěží, kterou nám paní uči-
telka Pilařová zadala, bylo vyhledávání knih 
podle příjmení autora. Kdo našel více autorů, 
dostal také více bodů. Na závěr jsme všichni 
dostali sladkou odměnu. Návštěva knihovny 
byla moc hezká a všem se líbila.

Renata Pilařová

Oba soutěžní týmy těsně Oba soutěžní týmy těsně 
před závodempřed závodem

Robot na ČářeRobot na Čáře

Medvěd putuje do bezpečíMedvěd putuje do bezpečí
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Včelaříci

Projekt EKOŠKOLA

V září se opět začal scházet včelařský krou-
žek při ZO ČSV Včelaříci. A to hned pracov-
ně. Protože bylo zapotřebí dokončit zimování 
včelek pustili jsme se do toho hned na první 
schůzce. Po zakrmení jsme ještě včelky s 
pomocí našeho předsedy p. Rašnera přelé-
čili, aby byly zdravé a na jaře nám opět daly 
sladký med, na další schůzce zkontrolovali 
účinnost léčení a teď už včeličky necháváme 
v klidu a nerušeně přečkat zimu.
Ale ani po zazimování včelstev včelaři neza-
hálí a i my máme spoustu další činnosti. Zú-
častnili jsme se kurzu mikroskopování, kde 
jsme se učili pod vedením zkušeného lekto-
ra nejen pracovat s mikroskopy, ale i sami 
si udělat preparáty k pozorování. Za účast 
na tomto kurzu jsme získali pro náš kroužek 
druhý mikroskop, takže se můžeme učit a 
pozorovat pod mikroskopem svět kolem nás 
i na schůzkách. A protože je nás 12, se dvě-
ma přístroji je to mnohem snažší.
Navštívili jsme i včelařskou výstavu v Brně  
kde jsme si prohlédli zejména historické úly 
i pomůcky , které používali naši včelařští 
předkové. Byly zde úly ze slámy, tzv. košni-
ce, dále pak fi gurální úly s vyřezávanou po-
stavou svatých a patrona včelařů sv. Ambro-
že, byly zde úly ležany, budečáky i moderní 
typ nástavkového úlu, který používáme i my 
v kroužku. Zaujaly nás i pomůcky, jako např. 
lis na med, ale i první medomet, na kterém 
jeho vynálezce František Hruška poprvé na 
14.sjezdu německých a rakouských včelařů 
v Brně v roce 1865 předvedl vytáčení medu, 
za což dostal od italských včelařů zlatou 
medaili. Dnešnímu medometu se vůbec 

„Jsme to, co jíme?“
5. listopadu 2014 žáci 8.A třídy poprvé zavítali do ekologického vý-
ukového centra Trkmanka ve Velkých Pavlovicích.
V rámci výuky o lidském těle, ale hlavně o správném životním stylu a 
zdravé výživě, jsme se zúčastnili ekologického výukového programu 
s názvem „Jsme to, co jíme?“. Program byl zaměřen na problema-
tiku výživy, výhody a nevýhody ekologických potravin a ekologické 
zemědělství. Žáci nejen naslouchali, ale také se zapojovali do při-
pravených aktivit.
Program byl zajímavý a velmi poučný.

nepodobá, stejně jako mnoho 
dalších pomůcek, které se ča-
sem zmodernizovaly a změnil 
se i materiál, ze kterého jsou 
vyrobeny.
Za včelkama jsme se vydali i 
vlakem, a to až do Prahy. Na-
vštívili jsme střešní stanoviště 
Chodov, kde nám Jirka Cafou-
rek ukázal, jak se včelaří na 
střechách obchodního domu. 
Úly jsou tam umístěny za skle-
něnou zdí, takže zákazníci mo-
hou vyjet nahoru a pozorovat 
včelky a jejich život a pokud mají štěstí tak i 
včelaře při práci,  aniž by měli strach z popí-
chání. Zajímalo nás, jestli včelám nevadí, že 
musí létat dolů a pak zase zpět do úlu až  na 
střechu. Pražští včelaři jsou prý se střešními 
stanovišti velmi spokojení, včely se přizpů-
sobily hned, najdou si dost potravy v okolí a 
lidem, kteří bydlí okolo vůbec nevadí. Pražští 
včelaři pořádají veřejná medobraní na těch-
to stanovištích, takže si lidé přijdou vytočit 
vlastníma rukama do skleničky med, který si 
pak odnesou domů, čímž se učí o životě včel 
i o práci včelaře.
V Praze jsme se také setkali s paní poslan-
kyní Květou Matušovskou. Ta nás provedla 
krásnou Valdštejnskou zahradou, kterou 
jsme došli k budově poslanecké sněmovny. 
Po projití bezpečnostní bránou a odevzdání 
všech zbraní jsme pokračovali dál do sně-
movny, kde nám paní průvodkyně povídala 
o naší historii, o tom, jak se tvoří a schvalují 
zákony a mohli jsme si vyzkoušet, jaké to je 

sedět v křeslech ministrů vlády, hlasovat pro 
či proti schválení zákona, prohlédli si histo-
rické listiny, např. o ustanovení našeho státu 
podepsané naším prvním prezidentem a ně-
kterými členy vlády. Znavení a hladoví jsme 
rádi přijali pozvání paní poslankyně na malé 
občerstvení v jejím poslaneckém klubu. Ote-
vřenými dveřmi jsme pak zvědavě nakuko-
vali do její pracovny plné listin a dokladů. Za 
to všechno jsme paní Matušovské dovezli 
jako dárek med a svíčky z pravého včelího 
vosku, protože víme, že ačkoli má med moc 
ráda, sama ještě nevčelaří. Těšíme se na se-
tkání s ní o prázdninách na letní škole mla-
dých včelařů v Nasavrkách, kam jezdí jako 
vedoucí oddílu. 
Na schůzkách se pak připravujeme na další 
včelařskou sezonu a učíme stále nové věci, 
na jaře nás totiž opět čeká včelařská soutěž 
Zlatá včela, která se bude konat v Boleradi-
cích., tak nám držte palce…

Alena Cahová a Lubomír Pavlica

Děti na střešním stanovištiDěti na střešním stanovišti

Krmení včelKrmení včel MikroskopováníMikroskopování

„DEN STROMŮ“ na naší škole
I letos jsme si s žáky naší školy připomněli, že na podzim mají svátek 
všechny stromy. Den stromů se slaví po celém světě od poloviny 
19. století. V České republice připadlo datum oslavy právě na 20. 
října, kdy stromy září barvami a kdy je čas vhodný k jejich sázení. 
Cílem tohoto svátku je, aby si všichni lidé uvědomovali jak estetic-
kou, tak hospodářskou hodnotu stromů. Je třeba také připomenout, 
že díky nim se udržuje příznivé bioklima pro život člověka. Vyrábějí 
nám kyslík, odpařují vodu, zpevňují půdu, poskytují plody a dřevo, 
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jsou domovem mnoha živočichů, pohlcují hluk, vytvářejí stín, fi ltrují 
ovzduší, ... A jsou krásné. STROMY!

Již koncem září Ekotým vyhlásil pro žáky 1. stupně k tomuto vý-
znamnému svátku soutěž o nejlepší verše či říkanky – „Zelené ver-
šování“. 

Zúčastnit se mohli jednotlivci, skupinky nebo celá třída.
Byli jsme velmi potěšeni, že se do soutěže zapojili zástupci všech 
tříd. Největším překvapením byla určitě účast těch nejmenších, na-
šich prvňáčků.

A tak nás čekal těžký úkol. Vybrat nejlepší práce.
Některé třídy se opravdu snažili a za pomoci svých třídních učitelek 
vznikly dokonce malé básnické sbírky. My jsme se tedy rozhodli vy-
hodnotit jak celé třídní kolektivy, tak i jednotlivce.

A jak to dopadlo?
Třídy - 1. místo: 3.A (tř. uč. M. Pučálková)
            2. místo: 4.B (tř. uč. Z. Richtrová)
            3. místo: 3.B (tř. uč. R. Špačková)

Jako nejlepší mezi jednotlivci byly ohodnoceny tyto práce:
„Stromy“ (Daniel Fanta, 3.A)
„Lesní doktor“ (Kryštof Nečas, 3.A)
„Sromy“ (Eliška Petrášová, 3.B)
„Podzimní krajina“ (Kryštof Káčer, 4.A)
„Hrušeň“ (Pavla Nováková, 4.B)
„Osika“ (Markéta Holásková, 5.A)
„Lesní bohatství“ (Tobiáš Vrána, 5.A)

„HRUŠEŇ“ (Pavla Nováková, 4.B)
Hrušky, hrušky,
když jsou zralé, určitě už nejsou malé.
Hrušky, hrušky,
vždyť to víte, vždyť se o nich naučíte,
že jsou sladké jako med, ne studené jako led.

Vylezu si na hrušku a hned slyším výhružku,
že nehledím na tužku,  jen na tuhletu hrušku!

Vezmi hrušku domů, vždyť je tolik stromů.
Tuhle hrušku pokácíme, ať posloucháš – u sta hromů!

„STROMY“ (Eliška Petrášová, 3.B)
Stojí strom a druhý vedle, to je tis a hrdá jedle.
A nad nimi modré nebe, sluníčko a mráček vedle.
Dub a buk jsou páni lesa, nepatří však do pralesa.
Na větvičkách lístečky, co maj krásné barvičky.

Ze stromů už padá listí, podzim ťuká na dveře,
ptáčkové už odlétají,
tam kde teplo, moře je.

„OSIKA“ (Markéta Holásková, 5.A)
V jednom černém lese, osika se třese.
Ona tuze naříká, je to přece osika!

Má však také radost z toho, že je na ní barev mnoho.
Hnědá, žlutá, červená, to je listů proměna.

Listí létá, opadne, to s ní zase dopadne!
Holá větev láká kočku, čeká se na první vločku.

V duši rozhostí se klid, až nové lístky na větvích zas bude mít!

„STROMY“ (Daniel Fanta, 3.A)
Stromy krásně zelené,
v létě plné listí,
podzim nám je zabarví,
pod nohama šustí.

Zima, mráz mu nevadí
i když v zimě holý je,
na jaro nás překvapí
až se květy obsype.

Na 2. stupni se také soutěžilo, tentokrát „O nejzelenější třídu“. Zvítězila třída 7.A, na 2. místě skončila třída 6.A. Součástí této sou-
těže byl i co největší počet zeleně oděných žáků ve třídě. „Nejzelenější žačkou“ se stala Lenka Šebestová ze 7.A.
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„Šťastné a veselé vánoce s Ekotýmem“
Každoročně  Ekotým vyhlašuje soutěž s navozením vánoč-

ní atmosféry a vylepšením prostředí ve třídách.
A protože ekologové považují vánoce za období mimořád-

ného plýtvání, jak by tedy měly vypadat ekologické vánoce? 
Nejlépe s ozdobeným stromečkem v květináči, který se pak 
třeba přesadí a může se použít další rok znovu. Nebo si pořídit  

PŘIPRAVUJEME
menší živý stromek, ale v žádném případě by neměl být nahra-
zován umělým! Určitě není vhodné stromek osvětlovat, zvýší 
se totiž spotřeba energie.

A co se týká dekorací, tak ty nejlepší suroviny na ozdoby 
pocházejí z přírody! Proto by si žáci měli ozdobit stromek i třídu 
vlastními výrobky.

Text a foto: M. Hečová

MĚSTSKÉ VÍCELETÉ GYMNÁZIUM
Vinařská 29, Klobouky u Brna

Tel 519 420 066, e-mail: gymklob@seznam.cz, www.gymklob.info
ředitel školy: RNDr. Přemysl Pokorný

Dobrý den vážení spoluobčané,
po delší odmlce se Vám opět ozývám 

s příspěvkem prostřednictvím Větrného 
mlýna. Po dvaceti letech existence školy 
můžeme snad objektivně hodnotit uplynulé 
období. 

Školní rok 1993/1994 se stal mezníkem 
klobouckého školství. Zřízením Městského 
víceletého gymnázia, které, snad administ-
rativní chybou, bylo zařazeno do sítě střed-
ních škol jako soukromé, začala historie 
školy, jež v té době neměla v celé České 
republice mnoho následovatelů. Zřizovate-
lem středních škol byly kraje, které vznik 
nových středních škol, a především gym-
názií, nesly celkem nelibě a i rodičovská 
veřejnost měla zpočátku starost, zda bude 
škola schopna plnit svou funkci. Naštěstí 
se jejich obavy nenaplnily a postupně si 
naše gymnázium získalo důvěru širokého 
okolí. Prubířským kamenem se staly ma-
turitní zkoušky a především úspěch našich 
studentů u přijímacích zkoušek na vysoké 
školy v roce 2000. Tam se jasně proká-

zal význam existence školy pro její žáky. 
V té době už studenti získávali významné 
soutěžní úspěchy v konkurenci státních 
škol. Zrušením okresních školských úřa-
dů a převedením na úřady krajské došlo 
k narovnání právních vztahů a naše škola 
dostala statut státní školy, byť zřizovatel 
byla obec -  město Klobouky u Brna. To se 
kladně projevilo především v otázce fi nan-
cování.

Následujících čtrnáct let se dále in-
vestovalo do vybavení školy moderními 
pomůckami, informačními technologiemi a 
především do vybudování stálého pedago-
gického sboru. Velkou investicí města bylo 
zateplení pláště budovy a výměna oken v 
loňském roce. Co se ale nezměnilo, je to, 
co prosazoval už první ředitel RNDr. Bo-
žetěch Kaňa - na prvním místě musí být a 
budou potřeby a zájem žáků.

Dnes se už snad nenajde nikdo, kdo 
by zpochybňoval oprávněnost a význam 
Městského víceletého gymnázia. Maturitní 
zkoušky, přijímací zkoušky na VŠ či další 

profesní úspěchy absolventů nás zavazují 
ke stále intenzivní práci. Naši absolventi se 
mohou chlubit tituly doktorů, inženýrů nebo 
magistrů. Dokonce zde vyučují pedagogo-
vé, které jsme si sami kdysi vychovávali. 
Důležité pro vedení školy zůstává, jak se 
škola prezentuje navenek a jaké má vý-
sledky. To se samozřejmě projeví na zájmu 
žáků o studium. Především v této době, 
kdy je celorepublikově nejnižší počet žáků 
na vyšších stupních základních škol, oce-
ňuji, že naše škola je od začátku vyhlášení 
rozvojového programu ministerstva škol-
ství „Excelence středních škol“ stále zařa-
zena mezi ty „excelentní“.

V době, kdy budete číst tyto řádky, se 
bude chýlit rok ke konci. Nastává období 
vánočních svátků spojených se shonem, 
ale i s možností posedět v kruhu rodiny a 
přátel. Chci Vám popřát, abyste prožili ko-
nec roku v pohodě, klidu a spokojenosti. 
Přeji Vám pevné zdraví a mnoho osobních 
i profesních úspěchů. 

RNDr. Přemysl Pokorný- ředitel školy

Výlet do Prahy aneb Jak jsme poznali Strašnice
Na konci září se VIII. G vydala na svůj poslední školní výlet. Jako 

destinaci jsme si, stejně jako předchozí třídy, zvolili naše hlavní měs-
to. Matičku Prahu jsme navštívili už předloni a zdejší terén jsme tedy 
měli dobře zmapovaný. I proto se naše třídní učitelka rozhodla, že 
se ona nebude starat o nás, ale my o ni. Ještě ve škole jsme si 
rozdali mapy Prahy, ve vlaku jsme obdrželi seznam aktivit a časový 
rozvrh, náš pokladník si pečlivě rozpočítal peníze, které jsme vybrali 
do třídního fondu. Nejdříve jsme našli správný vlak, na nádraží jsme 
se všichni zase sešli, pokladník zakoupil jízdenky a společně jsme 
se dostali do ubytovny. Nebyla to moc komplikovaná cesta, i když 
někdy i deset minut šalinou, tedy pardon, tramvají, může způsobit 
velké potíže. Ale o tom až později. 

Ubytovali jsme se v té samé ubytovně, kterou jsme okupovali i 
minule, takže už jsme věděli, že si můžeme po ránu zaběhnout pro 
rohlíky do místní sámošky nebo udělat větší nákup v supermarketu 
za rohem. Jako první cíl jsme si zvolili zoo a botanickou zahradu, 
každý si mohl vybrat, kam se vydá. V určenou hodinu jsme se zase 
sešli a vrátili jsme se na ubytovnu. Pražská zoo je opravdu obrovská 
a musím uznat, že mě procházka po ní vážně unavila, takže jsem 
hned usnula.

Hlavním cílem naší cesty byla návštěva senátu, kterou jsme ab-
solvovali druhý den. Příjemně nás překvapilo, že jsme několik hodin 
nebloumali po chodbách za doprovodu nudného historického výkla-
du, ale mohli jsme si prohlédnout poutavou výstavu, dozvěděli jsme 
se spoustu zajímavostí a prošli jsme se přímo mezi senátorskými 
křesly. Odpoledne jsme měli volno a to jsme strávili každý po svém. 
Já a spolužačka Monča jsme si zašly na nákupy. Ona si koupila su-
per sukni a pak jsme si obě daly dobré ovocné koktejly. Prostě bezva 
podvečer v obchodním domě. Jenže cesta zpátky se nám trochu 
zvrtla. 

Večerku jsme měli v deset a tak jsme o půl desáté netrpělivě če-
kaly na tramvaj číslo jedenáct, která nás měla dovézt přesně na čas. 
Bohužel se ukázalo, že měla zpoždění, a tak jsme volaly učitelkám, 
že se trochu zpozdíme (nakonec jsme se zpozdily skoro o hodinu, 
ale to vysvětlím za chvíli). 

Tak jsme tedy dvacet minut čekaly ve tmě a zimě, až dokud ko-
nečně nedojela tramvaj s označením 11. Byly jsme nadšené, tak-
že jsme do ní hned naskočily. Jenže všechno se to pokazilo, když 
naše tramvaj místo na zastávku Javořické hřbitovy zamířila rovně 
do zastávky Mezi hřbitovy. Samé pozitivní názvy, nemyslíte? Jenže 
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Stužkovací večírek
Stejně jako každý rok i letos uspořádali 

maturanti tradiční stužkovací večírek. Konal 
se 17. října a nesl se v duchu černobílé. Stu-
denti i učitelé přišli v černobílém oblečení, u 
stropu visely černobílé balónky a konec kon-
ců i samotné stužky sestávaly z černé a bílé.

Všech 26 studentů oktávy bylo ředitelem 
gymnázia pasováno do stavu maturantské-
ho. Hlavním mottem maturantů se stalo vtip-
né heslo „Maturita? Co to je? Dá se to pít?“, 
které se objevilo i na stužkách.

Během večera se hodovalo, pilo, ale také 
hrálo a zpívalo. Maturanti zazpívali uprave-
nou verzi hitu Let it be, při které ukápla ne-
jedna slza. Na rozveselení se hrály vědo-
mostní hry, které k překvapení všech vyhrálo 
družstvo složené převážně ze studentů.

Zlatým hřebem celého večera se stalo 
vyhlášení tomboly, která nabízela bublinko-
vou koupel, osvětlení do celého bytu nebo 
třeba vyhlídkový let. Pod těmito názvy se 

pak jsme přijeli do další, která nesla poetické jméno Strašnické kre-
matorium a všechno jsme zakončili ve Vozovně Strašnice, kde nám 
bylo oznámeno, že jsme na konečné a máme vystoupit. Mohly jsme 
celou noc brečet, zavolat policii nebo prostě zajít na véču do nonstop 
pizzerie opodál. Naštěstí se objevila hodná paní, která nám poradila 
a my jsme se po téměř hodině dostaly zpátky. Paní učitelka se nám 
smála, spolužáci nám tleskali a my jsme si vzájemně gratulovaly k 
tomu, jak šikovně jsme se z té šlamastiky dostaly. Pro nás dvě to je 
rozhodně nejlepší zážitek z celého výletu!

Poslední den jsme se zaměřili na historii, z památek nás nejvíc 
zaujala jezdecká socha Jana Žižky. Měli jsme ohledně ní spoustu 
otázek, naštěstí se objevil jeden moc milý pán a na všechny nám 
odpověděl. A nezapomněl nás poučit, že socha se skládá ze sto dílů, 
které se spojily k sobě. V armádním muzeu jsme zase obdivovali 
krásné historické uniformy a řády a moderní interaktivní výstavu k 
výročí první světové války.

Nakonec jsme znovu sedli na vlak a vrátili jsme se domů. Cesta 
uběhla jako voda a než jsme se vzpamatovali, výlet už byl za námi.

Třídní zapisovatelka Eva Bartáková

skrývaly naprosto běžné věci jako konzerva 
s fazolemi, sada čajových svíček a plechov-
ka Red Bullu. To ovšem účastníci předem 
netušili. Hlavní cenou potom byla pekelně 
těžká zlatá cihla, kterou studenti vzali přímo 
ze stavby a nastříkali zlatým sprejem.

Celý večer se velmi vydařil, učitelé si ve-
čírek velmi pochvalovali a maturanti na něj 
budou ještě dlouho vzpomínat.

Třídní zapisovatelka Eva Bartáková

Jak jsme vyráběli dinosaury
Učivo dějepisu v primě za-

hajuje studenty velmi oblíbená 
historická epocha – pravěk. Po 
důkladném nastudování histo-
rických reálií díky fi lmu Karla 
Zemana Cesta do pravěku 
jsme si vyrobili svůj malý pra-
věký koutek ve třídě. Různými 
výtvarnými technikami jsme 
zvolené pravěké zvíře nebo 
člověka ztvárnili, jak nejlépe to 
šlo, pomocí encyklopedií a in-
ternetu doplnili popisky se zá-
kladní charakteristikou a začali 
náš pravěký panel používat 
jako pomůcku při vyučování. 
Moc se nám všem líbí.

Studenti primy 
a R. Pilařová.

klobouček 8
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Erasmus+

Erasmus+

V následujících dvou letech se naše 
škola zapojí do projektu ERASMUS+. Jde 
o mezinárodní spolupráci středních škol v 
rámci jazykového vzdělání podporovanou 
Evropskou unií, která v září schválila naši 
žádost.

Projekt zaštítila islandská střední škola 
z městečka Egilsstödum, k níž se kromě 
našeho gymnázia přidaly i školy z Ankary 
(Turecko), Jönköpingu (Švédsko), Opole 
(Polsko), Cluj – Napocy (Rumunsko) a Var-
ny (Bulharsko).

Tématem, které máme všichni společ-
né, jsou „Jezera v našich životech“. Společ-
ným cílem je představit si jejich problemati-
ku navzájem v mezinárodním jazyce – tedy 

Dne 13. října letošního roku se události kolem ERASMU+ daly 
do pohybu. G7 se vydala na Pálavu, kde strávila 2 noci, aby na-
točila pěkné záběry přímo z oblasti Nových Mlýnů. Naším kon-
krétním úkolem bylo přiblížit jezero a život kolem něj v minulosti, 
přítomnosti a budoucnosti.  

Ubytovaní jsme byli v penzionu Pálava ve Strachotíně, kde 
se nám moc líbilo hlavně díky tomu, že na nás každé ráno čeka-
la v předsklepí připravená vydatná snídaně ve formě švédského 
stolu, pustili nám do rádia písničky na přání a také vzhledem k 
celkové pozitivní atmosféře, která tu vládla.

Dny jsme trávili venku, neboť jsme se neustále snažili natá-
čet nejen přírodu, ale také zasahovat do videa jako moderátoři 
jednotlivých témat, které jsme si vytyčili. Tímto způsobem jsme 
se zmínili o systému soustavy vodní nádrže, Mušově, Věstonické 
venuši, loděnici, Yacht Clubu a samotné Pálavě s Dívčím hradem.

Za ten den a půl čistého času, který jsme strávili na nohou, 
jsme stihli projít to, co mnozí turisté navštíví za celý týden svého 
pobytu. I když jsme tedy večer byli k smrti vyčerpaní, spokojenost 
nad splněným úkolem mnohonásobně převyšovala, a tak jsme 
došli k názoru, že ta fyzická námaha stála za to.

V pondělí navečer, když jsme se všichni zabydleli, jsme začali 
točit úvodní video – tedy představení sebe a jezera za námi – a 
přemýšleli, kam všude bychom se chtěli druhý den podívat.

I když jsme tedy v úterý vstávali až v osm, stihli jsme se za 
12 hodin i vrátit zpátky. Vyšli jsme ze Strachotína přes hráz, po 
níž jezdí auta, ale silnice je uzpůsobena i vlastním chodníkem se 
svodidly pro větší pocit bezpečí pěších. Pohled na obě vodní plo-
chy, rozkládající se napravo i nalevo, byl úžasný. Postupně jsme 
tedy šli okolo břehu a cestou točili cokoli, co nás zrovna zaujalo 
– strom ve vodě, loďky, socha Věstonické venuše.

Před výšlapem na Pálavu jsme se rozhodli občerstvit a za 
chvíli už vyrazili přes Dolní Věstonice, kde jsme se chtěli alespoň 

angličtině – popsat, co znamenají pro lid-
stvo nebo třeba jen pro nás, co je na nich 
zajímavého z historického pohledu, jak by 
se jejich potenciál dal lépe využít – ať už z 
energetického či turistického hlediska. Do-
provodné aktivity pak má každá škola zcela 
odlišné.

Naše gymnázium si vybralo soustavu 
vodních nádrží Nové Mlýny. Náš projektový 
tým se rozdělil  do dvou skupin podle tříd 
– G7 a G5. Veškerá práce je založená na 
dobrovolnosti.

První setkání evropských studentů pro-
běhne na začátku roku 2015. Návštěvy 
probíhají stejně jako v předešlém projektu 
Comenius. Z každé školy přiletí tři až čtyři 

podívat k muzeu, které je od září, kdy končí turistická sezóna, za-
vřené.  Záhy jsme však zjistili, že jsou dveře otevřené, a tak jsme 
se k nim potichu přesunuli. Očekávali jsme zloděje. Přivítala nás 
však průvodkyně, která se  připravovala na návštěvu mateřské 
školy, a tak nás velkoryse pustila do svého království, abychom 
se podívali, jak se žilo v pravěku.

Potom už jsme však vyrazili vstříc stoupání a dali si do těla 
výšlapem na zříceninu, kde jsme pořídili nádherné záběry obou 
nejbližších nádrží, mušovského kostelíčka a Pavlova, kam jsme 
měli později namířeno. Pozdravili jsme své budoucí kamarády z 
vrcholu a pak se dali zase po vyznačených turistických stezkách 
dolů do Pavlova, kde jsme obdivovali krásný kostel a výhled na 
zříceninu.

Naší návštěvou Yacht Clubu a kempu jsme splnili poslední 
část našeho úkolu – tedy budoucnost okolí jezera a jeho využití. 
Viděli jsme, že do této oblasti rádi zavítají bohatší obyvatelé naší 
republiky i Rakouska, aby načerpali na klidných vodách, kde kot-
ví jejich jachty, energii a sílu. Přilehlý kemp, kde i mimo sezónu 
stojí spousta karavanů, se tedy musí vyplatit nejen v létě, ale i v 
zimě.

Pak už jsme se však obrátili k domovu, avšak zaskočily nás 
následky sesuvů podmáčené půdy, které oblast ochromily týden 
předtím. Nám to však nevadilo, protože jsme aspoň mohli jít stále 
podél jezera a kochat se hladinou, kterou z času na čas rozčísla 
jen skákající ryba a čluny rybářů.

Ve středu dopoledne jsme se naposledy najedli, dotočili, co 
jsme ještě potřebovali, a vydali se na autobusovou zastávku.

Byli jsme rádi, že jsme v tomto úkolu obstáli natolik, že nám 
otevřel cestu k dalšímu kroku, avšak na okolí jezer, pohostinnost 
a usměvavé lidi jsme si natolik zvykli, že se nám zpátky domů 
vůbec nechtělo.

Erasmus+ tým MěVG

žáci s učitelem, kteří se poté ubytují přímo v 
našich rodinách (většinou samostatně nebo 
po dvou). Během týdne, který u nás stráví, 
jim představíme své výsledky, kterých jsme 
společně dosáhli, ukážeme jim jezero a i 
malou „ochutnávku“ naší kultury. Budeme 
se snažit zajistit, aby od nás odjížděli spo-
kojení  a aby se i oni měli proč těšit na naše 
další společné setkání.

Věříme, že společnými silami se nám 
nejen podaří dotáhnout celý projekt do 
zdárného konce, ale že dokážeme vytvořit i 
příjemnou atmosféru pro setkání zhruba 30 
lidí různých národností, kteří se nikdy před-
tím neviděli.

Erasmus+ tým MěVG

PEDAGOGOVÉ, STUDENTI A ŠKOLSKÁ RADA MĚVG KLOBOUKY U BRNA
VÁS ZVOU na

XVI. REPREZENTAČNÍ PLES
v pátek 30. 1. 2015ve 20 hodin v sále MěSOŠKlobouky u Brna

K tanci i poslechu hraje MODUL TĚŠANY
Bohatá tombola, občerstvení zajištěno, VSTUPNÉ 100,-

Předprodej vstupenek: MěVG Klobouky u Brna
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Vítězství v celostátní zemědělské soutěži 
putuje z Českých Budějovic do Klobouk u Brna

MĚSTSKÁ STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA
nám. Míru 6, Klobouky u Brna

Tel. 519 419 211-213. e-mail: reditel@sosklobouky.cz, www.sosklobouky.cz
ředitel školy: Mgr. Josef Žáček
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25. výročí na MěSOŠ
Připomenout a oslavit 25. výročí same-

tové revoluce lze mnohými způsoby. Po-
dobu dopoledního programu vtiskla Měst-
ské střední odborné škole v Kloboukách u 
Brna společnost Člověk v tísni. Jeden svět 
na školách je jedním ze vzdělávacích pro-
gramů této společnosti a jak je uvedeno na 
jejích internetových stránkách, přispívá „k 
výchově zodpovědných mladých lidí, kteří 
se orientují v současném světě, otevřeně 
a kriticky přistupují k informacím, nejsou 
lhostejní, chtějí ovlivňovat a také skutečně 
ovlivňují dění kolem sebe.“ 

Stovky škol se zapojili do projektu s ná-
zvem Příběhy bezpráví. Abychom přiblížili 
studentům dějiny naší země, rozhodli jsme 

Jakub Procinger, student 3. ročníku 
agropodnikání na Městské střední odbor-
né škole v Kloboukách u Brna, získal první 
místo na zemědělské olympiádě v Českých 
Budějovicích.

Již podruhé uspořádal Zemědělský svaz 
ČR na českobudějovickém výstavišti země-
dělskou olympiádu pro studenty středních 
zemědělských škol. Soutěž se konala ve 
čtvrtek 2. října v rámci výstavy Vzdělání a 
řemeslo 2014, na níž se prezentovaly ško-
ly mnoha oborů. Zemědělské školství má v 
Kloboukách u Brna téměř stoletou tradici, a 
tak ani naši studenti tam nesměli chybět. 

Soutěže se zúčastnili studenti třetího 
a čtvrtého ročníku. Každý soutěžící absol-
voval deset disciplín rozdělených do čtyř 

oborů – zemědělství všeobecné, rostlinná 
a živočišná výroba a mechanizace. Jed-
nalo se například o poznávání semen, plo-
din, krmiv, plemen a zemědělské techniky. 
Nechyběly však také manuální disciplíny 
jako slalom s naloženým kolečkem, odhad 
hmotnosti plodiny a selat, složení anglické 
uzdečky nebo dojení z umělého vemene. 
Všechny disciplíny probíhaly pod odbor-
ným dohledem Katedry zootechnických věd 
Zemědělské fakulty Jihočeské univerzity v 
Českých Budějovicích.

Kromě zmíněného prvního místa do-
sáhla naše škola i na další pěkná umístění: 
Hana Lengálová byla osmá, Karolína Pítro-
vá desátá a Lucie Šlancarová jedenáctá.

František Koráb

se přihlásit do projektu taktéž. Zavázali 
jsme se k tomu, že zorganizujeme besedu 
s historikem či pamětníkem a promítneme 
fi lm. 

Dne 14. listopadu 2014 bylo na naší 
škole opravdu rušno. Pozvání k besedě 
přijal Mgr. Roman Kaszper, absolvent his-
torie na Jagellonské univerzitě v Krakově a 
archivnictví na Univerzitě Palackého v Olo-
mouci, který si pro studenty připravil pouta-
vou přednášku na téma sametové revolu-
ce, události listopadu 1989, a zodpověděl 
dotazy studentů. Poté jsme promítli fi lm 
1989: Z deníku Ivany A., který jsme měli 
možnost zhlédnout 17. listopadu na ČT2. 
Jedná se o fi lm Karla Strachoty z roku 

2014. Předlohou fi lmu se stal autentický 
deník osmnáctileté středoškolačky Ivany 
A., která refl ektuje poslední rok existence 
komunistického Československa. 

K této příležitosti jsme taktéž vyhlásili 
soutěž s tématem Svoboda, a to v literár-
ní, výtvarné a fotografi cké kategorii. Cílem 
soutěže bylo přimět studenty přemýšlet 
o svobodě, posílit vědomí její hodnoty a 
nahlížet na svobodu jako na hodnotu i v 
dnešním světě nesamozřejmou.

Snad se nám podařilo předat studen-
tům nejen důležité informace. Výukou his-
torie vychováváme i k zodpovědnosti za to, 
kde a jak žijeme.

Text: Eliška Kaszper
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ZUŠ Klobouky u Brna
Bří. Mrštíků 2, Klobouky u Brna

Tel 519 419 143, e-mail: zus.klobouky@tiscali.cz, zusklobouky.czweb.org
ředitel školy: Jindřich Demela

PER QUATTRO MANI 2014
7. a 8. 11. 2014 se v Brně na ZUŠ Jaroslava Kvapila, konala ce-

lostátní soutěž ve čtyřruční hře na klavír, „PER QUATTRO MANI“. 
Celkem 5 dvojic ze ZUŠ v Kloboukách se vydalo do Brna poměřit 
své klavírní dovednosti a schopnosti s ostatními žáky ZUŠ z celé 
České republiky. V tomto roce byla soutěž velmi silně obsazena a 
konkurence byla opravdu mimořádná. Přesto žáci klavírního oddě-
lení podali vynikající výkony a dosáhli na krásná ocenění.

1. kategorie:
Eliška Horáková, Tereza Horáková 1. místo 
Diplom za interpretaci skladby českého autora Vlastimila Lejska: 
Zlobení
Pavla Nováková, Klára Horáková Čestné uznání
Tereza Huková, Veronika Herzánová Diplom za účast

2. kategorie:
Aneta Horáková, Karolína Holásková 2. místo

3. kategorie: 
Anna Suchánková, Tereza Mikelová Čestné uznání I. stupně

Žáky na soutěž připravili: 
Pí. uč. Bc. Lenka Koudelková a pí. uč. Jarmila Babáčková DiS. 
Pí. uč. Lenka Koudelková získala od poroty Diplom za nejú-

spěšnější pedagogickou činnost
Všem soutěžícím, ale i jejich pedagogům děkujeme za vzornou 

reprezentaci školy a k dosaženým výsledkům blahopřejeme!
Text: Jindřich Demela

Foto: ZUŠ

Čtyři ruce na klávesách
21. a 22. 11. 2014 se žáci klavírního oddělení ZUŠ Klobouky u 

Brna zúčastnili národní a mezinárodní klavírní soutěže ve čtyřruč-
ní hře a hře na dva klavíry „Čtyři ruce na klávesách“ v Karlových 
Varech. Školu reprezentovalo celkem 5 dvojic různých věkových 
kategorií. 21. listopadu proběhlo národní - české kolo, 22. 11. pak 
kolo mezinárodní, kde mezi sebou soutěžily vítězné dvojice z ČR 
a Německa. Do mezinárodního kola odborná porota vybrala z naší 
školy dvě dvojice. Soutěž „Čtyři ruce na klávesách“ byla založena 
v roce 2002 z iniciativy ZŠ a ZUŠ Karlovy Vary ve spolupráci s 
Hudební školou v Hofu/SRN. Soutěž má velmi vysokou úroveň, a 
již samotná účast na ní se dá považovat za úspěch. Všem soutěží-
cím náleží velká gratulace k získaným oceněním s přáním dalších 
podobných úspěchů. Pod těmito úspěchy žáků ze ZUŠ v Klobou-
kách se podepsaly jejich učitelky Bc. Lenka Koudelková a Jarmila 
Babáčková DiS. Právě jim patří největší poděkování za jejich pří-
kladnou pedagogicko uměleckou činnost.

Národní kolo 21. listopadu 2014 ZŠ a ZUŠ Šmeralova v Karlo-
vých Varech

Kategorie II:
Eliška Horáková, Tereza Horáková 1. místo s postupem
Pavla Nováková, Klára Horáková  2. místo 
Kategorie III:  
Tereza Strouhalová, Kamila Urbánková 2. místo
Kategorie IV:
Aneta Horáková, Karolína Holásková 2. místo
Kategorie VI:  
Anna Suchánková, Tereza Mikelová 1. místo s postupem

Mezinárodní kolo a fi nále soutěže 22. listopadu 2014 
Eliška Horáková, Tereza Horáková  1. místo 
Anna Suchánková, Tereza Mikelová  1. místo 

Jindřich Demela

ZUŠ v Kloboukách u Brna 
připravuje 2014/2015

24. 11. 2014 pondělí 18,00 I. Interní večírek 
8. 12. 2014 pondělí 18,00 Mikulášský večírek
11. 12. 2014 čtvrtek 18,00 Vánoční večírek na Kašnici 
15. 12. 2014 pondělí 18,00 Vánoční večírek 
8. 2. 2015 neděle 15,00 Koncert učitelů ZUŠ 
8. 3. 2015 neděle 15,00 Koncert konzervatoristů  
    – bývalých absolventů
16. 3. 2015 pondělí 18,00 V. Interní večírek 
30. 3. 2015  pondělí 18,00 Slavnostní koncert 
    k 20. výročí ZUŠ
20. 4. 2015 pondělí 18,00 VI. Interní večírek 
4. 5. 2015 pondělí 18,00 VII. Interní večírek  
25. 5. 2015 pondělí 18,00 Absolventský koncert 
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KULTURNĚ INFORMAČNÍ CENTRUM Klobouky u Brna

17

Kalendář kulturních akcí  leden – květen 2015
17. 1. 2015  Zabíjačka – TJ Sokol, oddíl kopané
30. 1. 2015 Reprezentační ples MěVG –  sál MěSOŠ
  6. 2. 2015 Ples MěSOŠ Klobouky u Brna
28. 2. 2015 Radniční ples, sál MěSOŠ Klobouky 
Únor 2015 Cyklus přednášek - KIC Klobouky
21. 3. 2015 Maškarní ples TJ Sokol,  sál MěSOŠ Klobouky
Březen 2015 Měsíc knihy. Týden čtení od 3.3. do 5.3. v Městské knihovně
  1. 5. 2015 Tradiční kloboucký jarmark, doprovodné akce  

Florbalová sezóna FbC Aligators se překlopila do druhé poloviny

Vážení sportovní přátelé, většině družstev 
našeho oddílu FbC Aligators se v minulých 
dnech překlopila sezónu do své druhé polovi-
ny. Po minulé, velmi úspěšné sezóně – postup 
juniorů i mužů A, se očekávalo, jak se jednotli-
vých týmům bude dařit. Do sezóny oddíl přihlá-
sil 17 družstvo, což ho řadí mezi 20 největších 
oddílů v republice.

Muži IMOS FbC Aligators Klobouky nastupují v 3. nejvyšší sou-
těži, Národní lize – skupině východ. Oproti loňské sezóně došlo v 
týmu k několika změnám. Po odchodu trenéra Reného Falty, který 
pozici opustil z důvodu velkého pracovního vytížení, tým převzal 
Pavel Volek mladší. Ten působí jako hrající trenér. V posledních zá-
pasech doplnili realizační tým trenéři družstva juniorů – Martin Slabý 
a Milan Veselý, kteří tím ještě více posílili velmi úzkou spolupráci 
mezi družstvem mužů a juniorů.

I v hráčském kádru došlo ke změnám. Dva hráči odešli do jiných 
klubů, jeden ukončit kariéru. Další klíčoví hráči z loňského úspěšné-
ho týmu – Tomáš Hos a Jaromír Lazor se těsně před sezónou vážně 
zranili, a není jisté, zda letos vůbec zasáhnou do hry. V průběhu se-
zóny si obnovil starší zranění Michal Koláček, který na několik týdnů 
vypadl ze hry. Mezery v sestavě doplnili junioři. Ti potřebují čas, aby 
si přivykli na tuhle soutěž. V každé zápase jich hraje 3 až 5, a jejich 
kvalita viditelně stoupá.

Před startem soutěže došlo ještě k jedné změně. FBŠ Jihlava se 
odhlásila ze soutěže, za což dostala od České fl orbalové unie více 
než stotisícovou pokutu, a byla automaticky nastavena jako sestu-
pující ze soutěže. Začátek soutěže byl pro tým velmi problematický. 
Vzhledem k nezkušenosti kádru se nedařilo do vítězného konce 
dotáhnout ani zápasy, ve kterých se vedlo o 4 branky. V poslední 
době se mužstvo zvedá. Bodová ztráta k jejich předsezónnímu cíli – 
postupu do play off, je minimální. Držte chlapcům palce! Rádi Vám 
někdy uvidíme na tribuně při domácích zápasech v Hodoníně.
# Družstvo Z V P B BV BO BR
1. 1. MVIL Ostrava 10 8 1 0 1 26 106 49 57
2. Florbal Torpedo Havířov 11 8 1 0 2 26 94 53 41
3. ASK Bystřice n.P. 11 7 1 0 3 23 71 59 12
4. Sokol Brno I EMKOCase Gullivers 11 5 1 3 2 20 63 51 12
5. FBC Vikings Kopřivnice 11 5 1 2 3 19 70 71 -1
6. FbC BD STAV Frýdek-Místek 11 6 0 0 5 18 53 75 -22
7. Sokol Erupting Dragons H. Brod 11 3 1 1 6 12 53 70 -17
8. Z.F.K. AQM Petrovice 11 3 1 0 7 11 73 82 -9
9. Hippos Žďár n/S. 11 3 0 1 7 10 62 74 -12

10. IMOS FbC Aligators Klobouky 11 2 1 1 7 9 53 76 -23
11. Paskov Saurians 11 2 0 0 9 6 49 87 -38
12. FBŠ Jihlava 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Z – zápasy, V – výhry, Vp – výhry v prodloužení, Pp – prohry v prodloužení, P – prohry, 
B – body, BV – branky vstřelené, BO – branky obdržené, BR – brankový rozdíl

Tým mužů se zúčastnil Poháru České pojišťovny, ve kterém po-
stoupil mezi 16 nejlepších týmů  České republiky ze 128 družstev. 
Rozlosování přiřadilo do skupiny C ještě prvoligové týmy TJ Znojmo 
a FBŠ Hatrick Brno, a v Autocont extralize působící Bulldogs Brno. 
Všechny 3 celky jsme přivítali v domácím zápase v Hodoníně. 
Bohužel se všechny 3 zápasy prohráli, ale i tak to byly pro hráče 
získané obrovské zkušenosti. 

Družstvo juniorů FbC Aligators Klobouky v letošní sezóně půso-
bí ve 2. lize. Ligu tým začal rozporuplně, když z prvních 6 zápasů 
3 krát remizoval, a stejný počet měl i proher. Podobně jako muži 
nedokázali junioři zvládnout závěry zápasů, ve kterých vedli i o více 
branek. V současné době je již vidět vzrůstající kvalita, která plyne z 
pravidelného nastupování velké části týmu za muže v Národní lize.
# Družstvo Z V R P B BV BO BR
1. TJ Znojmo LAUFEN CZ 10 10 0 0 30 98 25 73
2. Sokol Brno I EMKOCase Gullivers 12 7 1 4 22 68 56 12
3. Panthers Otrokovice 8 7 0 1 21 53 31 22
4. FbK Horní Suchá 10 4 3 3 15 57 44 13
5. FbC Aligators Klobouky 10 3 4 3 13 47 50 -3
6. FBC Vikings Kopřivnice 10 3 3 4 12 51 46 5
7. FbC Asper Šumperk 12 4 0 8 12 48 66 -18
8. FBC Fat Pipe Mohelnice 10 3 2 5 11 44 49 -5
9. Z.F.K. AQM Petrovice 8 3 1 4 10 33 35 -2
10. FBŠ Hattrick Brno 10 2 1 7 7 53 79 -26
11. S.K. P.E.M.A. Opava 10 1 1 8 4 31 102 -71

Z – zápasy, V – výhry, P – prohry, B – body, BV – branky vstřelené, BO – branky obdr-
žené, BR – brankový rozdíl

Junioři FbC Aligators KloboukyJunioři FbC Aligators Klobouky
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 Družstvo dorostenců v letošní sezóně hraje o čelo tabulky 
v Jihomoravské lize, když tým táhne svými vynikajícími výkony 
Thomas Jakubec, který vede kanadské bodování soutěže. Pokud 
týmu stávající forma vydrží, je pravděpodobné, že si zahrají o postup 
do 1. ligy.
# Družstvo Z V R P B BV BO BR
1. Sokol Brno I EMKOCase GulliversB 8 8 0 0 24 77 18 59
2. FbC Aligators Moutnice Těšany 9 6 0 3 18 54 27 27
3. Bulldogs Brno B 8 4 2 2 14 52 23 29
4. TJ Znojmo B JeMoBu 6 3 2 1 11 29 17 12
5. FbC Hornets ZŠ Horní 6 2 1 3 7 26 24 2

6. FBK Atlas Blansko 6 2 0 4 6 23 47 -24
7. TJ Sokol Lanžhot 6 1 1 4 4 20 30 -10
8. TJ Sokol Brno Židenice 9 0 0 9 0 14 109 -95

Z – zápasy, V – výhry, P – prohry, B – body, BV – branky vstřelené, BO – branky obdr-
žené, BR – brankový rozdíl

I v letošní sezóně se účastní zápasů velké množství mladých 
fl orbalistů v dresu FbC Aligators. Pod vedením trenéra Pavla Volka 
mladšího a Denise Jakubce hrají své zápasy v lize starší žáci, mlad-
ší žáci a elévové. U těchto týmů je hlavní rozvoj schopností jednotli-
vých hráčů a jejich radost z fl orbalu. Nehledí se na výsledky, proto i v 
lize mladších žáků a elévů se po vzoru vyspělých sportovních zemí 
nevedou tabulky.

V části ženských družstev se nám velmi daří. Ženy, juniorky i 
dorostenky jsou na prvních místech svých soutěží. Ostatní dívčí mlá-
dežnická družstva hrají v soutěžích kluků.

Nejen o průběhu zápasů všech našich družstev, 
ale i o aktuálním programu na následující období, si 
můžete pravidelně přečíst na webových stránkách od-
dílu - www.fbc-aligators.estranky.cz, případně na face-
bookové stránce FbC Aligators http://1url.cz/LCNZ

Velké poděkování patří všem, kteří s námi spolupracují, ať jsou 
to sponzoři, rodiče hráčů nebo i hráči samotní, nebo i Vám, fanouš-
kům sportu, kteří tento článek čtete, a tím dáváte najevo Váš zájem 
o náš krásný sport.

Milan Veselý
Dorostenci FbC AligatorsDorostenci FbC Aligators

Další úspěch našich sportovců
Ve dnech 7. až 9. listopadu 2014 se v Praze konalo ne-

ofi ciální mistrovství světa veteránů ve fl orbale pod názvem 
PRAGUE MASTERS. Akci pořádal fl orbalový oddíl Tatranu 
Střešovice. Byl to již IX. ročník. V kategorii 35+ hrálo družstvo 
DYNYMA. Pět z jedenácti hráčů tohoto týmu tvořili současní 
nebo bývalí hráči FbC Aligators. Mužstvo Dynama vyhrálo svoji 
skupinu bez porážky, když vstřelilo 12 branek a jen jednu do-
stalo. V další soutěži postoupilo až do semifi nále a získalo tak 
nečekaně bronzovou medaili.

Pořadí v kategorii 35+.
1. SVEIVA IB     Norsko
2. Pohodový 100P    ČR
3.-4. IBP OFFENSIV LIDINGO VETERANER          Švédsko
3.-4. DYNAMO    ČR

V tomto roce je to již druhý mezinárodní úspěch našich 
sportovců.

Volek Pavel

Cíle stolních tenistů se daří plnit
Nečekaně velký počet medailí získali 

naši mladí stolní tenisté na okresních přebo-
rech nejmladšího a mladšího žactva, které se 
konaly 28. října v Kloboukách.

Medailovou sbírku zahájila Aneta Kna-
ppeová, která zvítězila v kategorii nejmlad-
ších žákyň bez ztráty setu. Stříbrnou medaili 
získala ještě za druhé místo ve čtyřhře mlad-
ších žákyň. 

Největšího úspěchu dosáhli mladší žáci. 
V semifi nále okresního přeboru  mladších 
žáků byl náš oddíl zastoupen třemi chlapci. 
V bojích o fi nále porazil Petr Svoboda Jaroše 
z Břeclavi 3 : 0 a Tadeáš Lesovský vybojoval 
vítězství nad dalším klobouckým hráčem On-
drou Klímkem 

3 : 2.  Finále bylo záležitostí hráčů naše-
ho oddílu. V pěkném utkání porazil Petr Svo-

boda Tadeáše Lesovského 3 : 0. Náš oddíl 
tak získal v této kategorii všechny 3 medaile.

Ve čtyřhře mladších žáků sbírka medailí 
pokračovala.  První místo získala a přeborní-
ky okresu se stala dvojice Svoboda – Klímek. 
Tadeáš Lesovský spolu s Němečkem z Břec-
lavi vybojovali bronz.

Mladí stolní tenisté se zúčastňují také bo-
dovacích turnajů Jm. kraje. Z celkového po-
čtu 27 oddílů, které se bodovacích turnajů zú-
častňují je náš oddíl po čtyřech akcích ( Brno, 
Tišnov, Strážnice, Dubňany) na pěkném sed-
mém místě. Nejvíce bodů do tabulky oddílů 
získali mladší žáci Klímek Ondřej 73, Lesov-
ský Tadeáš 63, Svoboda Petr 197 a Špaček 
Štěpán 6 bodů. Ve starších žácích bodoval 
Tomáš Kalus 1 bod. Bodovací turnaje JmK 
budou pokračovat koncem února roku 2015.

O víkendu 22. a 23. listopadu se Petr 
Svoboda zúčastnil bodovacího turnaje mlad-
ších žáků ČR v Blansku a Jiří Šubík bodova-
cího turnaje starších žáků ČR v Hustopečích. 
Získali tak důležité zkušenosti a ověřili si své 
umění proti špičkovým hráčům ČR.

Mladí stolní tenisté hrají také okresní 
přebor mužů III za „B“ mužstvo Sokola Klo-
bouky. Cílem je udržet se v soutěži a dávat 
možnost co největšímu počtu dětí ke hře 
proti mužům.

O stolní tenis v Kloboukách je stále větší 
zájem. V současné době navštěvuje trénin-
ky 25 dětí. Pokročilí trénují dvakrát týdně ve 
středu  a v pátek. Začátečníci mají tréninky 
každý pátek. Snad se bude všem dětem dařit 
tak, aby dobře reprezentovali naše město.

Volek Pavel
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Nejmladší žákyně dvouhra:
1. Knappeová Aneta Klobouky (uprostřed)
2.Vintrlíková Nela Břeclav (z prava)
3.Janoušková Nikola Břeclav (z leva)

Mladší žáci čtyřhra: 
1. Klímek -  Svoboda Klobouky
2. Jaroš – Maněk Břeclav
3. Lesovský – Němeček Klobouky, Břeclav
3. Matějovič – Mrázek Kobylí

Mladší žákyně čtyřhra
1. Halasová, Koberová Šitbořice, Břeclav
2. Knappeová, Janoušková Klobouky, Břeclav
z leva- Jaroš, Maněk, Svoboda, Klímek, Němeček, Lesovský
dole z leva - Knappeová, Koberová, Halasová

Mladší žáci a žákyně dvouhra :
1. Svoboda Petr Klobouky (druhý z prava)
2. Lesovský Tadeáš Klobouky (druhý z leva)
3. Klímek Ondřej Klobouky (první z prava)
3. Jaroš Tomáš Břeclav (první z leva
1. Halasová Ludmila Šitbořice (dole z prava)
2. Koberová Klára Břeclav (dole z leva)

Společenská kronika
Blahopřejeme občanům,

kteří od 21.9.2014 do 30.11.2014 oslavili životní jubileum

80 let
23.10.   Maria Jana Stuchlíková, Břízová
11.11.   Jarmila Jančová, Masarykova
18.11.   František Pitlach, Na Řádku
18.11.    Karel Huták, Bří Mrštíků
24.11.    Stanislav Krátký, J.A.Komenského
 
85 let
18.10.   František Trávníček, Dlouhá

90 let
10.11.   Karel Matula, Vinařská
15.11.   Marie Charvátová, Krátká

94 let
6.10.   Anna Vašíková, Jiráskova

Vzácné životní jubileum 100 let
a) 2.11.     Drahomíra Rožnovská, Dlouhá

Blahopřejeme rodičům a vítáme děti
• Amálie Prachařová
• Viktorie Richterová

Navždy nás opustili
• Diana Kubíková, roč. 1955
• Jiří Jeřela, roč. 1957
• Alena Věchetová, roč. 1981
• Josef Krátký, roč. 1953
• Ludmila Řezáčová, roč. 1938
• Marcela Stejskalová, roč. 1973

Pf 2015
Vážení čtenáři a přispěvatelé zpravodaje 
Větrný mlýn.
Přejeme Vám i všem Vašim blízkým
příjemné prožití vánočních svátků 
a v novém roce 2015
pevné zdraví, mnoho štěstí a spokojenosti.

redakce VM
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Větrný mlýn č. 4/2014
Občasník občanů klobouckého regionu. Periodický tisk územního samosprávného celku.Vychází 4x ročně. Vydává Město Klobouky u Brna. 
Registrováno MK ČR E 11 783. Identif. č. vydavatele 00283258. Odpovědný redaktor Ing. Jaroslav Pavlík. Členové redakční rady: Ing. Eva 
Šerháková, Marie Vlčková. Redakce si vyhrazuje právo podle potřeby příspěvky krátit. Neprošlo jazykovou úpravou. Vyšlo dne 16. 12. 2014, 
nákladem 400 výtisků, cena 25,- Kč. Uzávěrka příštího čísla 13.3.2015. Příspěvky do časopisu e-mailem na adresu: VetrnyMlyn@email.cz, 
nebo na CD, disketě či jiném elektronickém nosiči, v libovolném textovém editoru, případně na papíře. Fotky nejlépe v elektronické podobě 
a nebo klasické fotografi e. Sazba: Petr Brázda - vydavatelství Břeclav, www.vydavatelstvibrazda.cz

Řádková inzerce

Prodejní doby klobouckých obchodů o vánočních svátcích

Koupím dům se zahradou v Kloboukách u Brna nebo okolí 15 km. Ne RK. 731 305 863

Orientační termíny redakčních uzávěrek 
a termíny vydání pro rok  2015

č.   Uzávěrka Termín vydání
VM 1/2015 13.3.2015 31.3.2015
VM 2/2015 5.6.2015  23.6.2015
VM 3/2015 18.9.2015 6.10.2015
VM 4/2015 27.11.2015 15.12.2015

V minulém čísle zpravodaje jsme vyzvali kloboucké obchodníky, kteří budou mít zájem, aby zaslali k bezplatnému zveřejnění ve 
zpravodaji prodejní dobu svého obchodu o vánočních svátcích. Těm, kteří se nám ozvali rádi jejich otevírací doby zveřejňujeme.

DROGERIE Pavel V O L E K, 
datum den dopoledne odpoledne
16.12.2014 úterý 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
17.12.2014 středa 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
18.12.2014 čtvrtek 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
19.12.2014 pátek 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
20.12.2014 sobota 7,30 - 11,00 zavřeno
21.12.2014 neděle 7,30 - 11,00 zavřeno
22.12.2014 pondělí 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
23.12.2014 úterý 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
24.12.2014 středa 7,30 - 12,00 zavřeno
25.12.2014 čtvrtek zavřeno zavřeno
26.12.2014 pátek zavřeno zavřeno
27.12.2014 sobota 7,30 - 11,00 zavřeno
28.12.2014 neděle zavřeno zavřeno
29.12.2014 pondělí 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00
30.12.2014 úterý 7,30 -12,00 13,00 - 17,00
31.12.2014 středa 7,30 - 11,00 zavřeno
1.1.2015 čtvrtek zavřeno zavřeno
2.1.2015 pátek inventura inventura
3.1.2015 sobota inventura inventura
4.1.2015 neděle zavřeno zavřeno
5.1.2015 pondělí inventura inventura
6.1.2015 úterý inventura inventura
    
7.1.2015 středa 7,30 - 12,00 13,00 - 17,00

Potraviny ,,U Vašulků" Klobouky
22.12.2014 pondělí 06:00 - 17:00
23.12.2014 úterý 6:00 - 17:00
24.12.2014 středa zavřeno
25.12.2014 čtvrtek zavřeno
26.12.2014 pátek zavřeno
27.12.2014 sobota 6:30 - 11:00
28.12.2014 neděle zavřeno
29.12.2014 pondělí 6:00 - 17:00
30.12.2014 úterý 6:00 - 17:00
31.12.2014 středa 6:00 - 10:00
01.01.2015 čtvrtek zavřeno
02.01.2015 pátek 6:00 - 17: 00

LÉKÁRNA Cyrmex Klobouky u Brna
22.12. pondělí 7:30 - 17:00
23.12. úterý 7:30 - 17:00
24.12. středa zavřeno
25.12. čtvrtek zavřeno
26.12. pátek zavřeno
27.12. sobota zavřeno
28.12. neděle zavřeno
29.12. pondělí 7:30 – 16.00
30.12. úterý 7:30 – 16:00
31.12. středa 7:30 – 11.30
1.1. čtvrtek zavřeno
2.1. pátek 7.30 – 17.00

Potraviny U Podlouckých
22. 12. 7 - 11 14:30 - 18 hod.
23. 12. 7 - 11 14:30 - 18 hod.
24. 12. 7 - 10 hod.
25. 12. zavřeno
26. 12. zavřeno
27. 12. 7 - 11 hod.
28. 12. 8:30 - 11 hod.
29. 12 7 -11 14:30 - 18 hod.
30. 12 7 - 11 hod.
31. 12 7 - 10 hod.
1. 1. zavřeno
2. 1. 7 - 11 14:30 - 18 hod.

21. 12.  - prodej živých vánočních kaprů, tolstolobiků a amurů
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Stužkovací večírek na MěSOŠStužkovací večírek na MěSOŠ
Foto: Libor Šedivý
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Mikuláš v mateřské školeMikuláš v mateřské škole
Foto: Libor Šedivý


